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Obrady I sesji Rady Miasta odbywały się w dniu 7 maja 2024 r. (czwartek) 
w godz. 900 – 1650 w Ratuszu. 
 
W obradach uczestniczyło 30 radnych Rady Miasta Lublin, co stanowi wyma-
gane ustawą quorum. 
 
Listy obecności radnych i dyrektorów Wydziałów UM stanowią załączniki nr 1 – 4 
do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyli: 
 
Andrzej Wojewódzki  Sekretarz Miasta Lublin 
Elżbieta Dados  przewodnicząca obrad 
Jarosław Pakuła  przewodniczący Rady Miasta 

 

WSTĘP 

Zawiadomienie o zwołaniu I sesji Rady Miasta Lublin IX kadencji stanowi za-

łącznik nr 5 do protokołu 

 

Sekretarz Miasta Lublin Andrzej Wojewódzki „Szanowni Państwo! Jeśli pań-
stwo pozwolicie, rozpoczniemy obrady I sesji Rady Miasta Lublin. 

Panie i Panowie! Szanowni Państwo! Witam państwa bardzo serdecz-
nie. Witam wszystkich radnych Rady Miasta, parlamentarzystów Ziemi Lubel-
skiej oraz naszych znamienitych gości uczestniczących w dzisiejszej sesji Rady. 
Bardzo proszę teraz państwa o powstanie – wysłuchanie i odśpiewanie hymnu 
narodowego Rzeczypospolitej Polskiej. Do hymnu.” 
 
Odśpiewano hymn narodowy Rzeczypospolitej Polskiej 
 
Sekretarz A. Wojewódzki „Po hymnie. Dzisiejsze nasze posiedzenie zostało 
zwołane postanowieniem Komisarza Wyborczego w Lublinie I z dnia 22 kwietnia 
2024 roku w sprawie zwołania pierwszych sesji nowo wybranych rad w celu 
złożenia ślubowania przez radnych wójtów, burmistrzów i prezydentów miast 
wybranych w wyborach samorządowych przeprowadzonych 7 kwietnia 
2024 roku. Obowiązek zwołania pierwszej sesji Rady miasta przez komisarza 
wyborczego wynika z ustawy o samorządzie gminnym, w której to artykuł 20 
ust. 2 mówi, że pierwszą sesję nowo wybranej rady zwołuje komisarz wyborczy 
na dzień przypadający w ciągu 7 dni po upływie kadencji rady. Na podstawie 
upoważnienia Komisarza Wyborczego w Lublinie, w podpisanym zawiadomie-
niu o zwołaniu sesji Prezydent Miasta zawiadomił państwa o dzisiejszym posie-
dzeniu, wskazując państwu informację o miejscu oraz godzinie rozpoczęcia ob-
rad sesji Rady Miasta.” 
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AD. 1. OTWARCIE SESJI 

 

Sekretarz A. Wojewódzki „Szanowni państwo, na podstawie upoważnienia Ko-

misarza Wyborczego w Lubinie I otwieram I sesję Rady miasta Lublin IX kadencji.  

Szanowni Państwo, na podstawie artykułu 20 ust. 2c ustawy o samorzą-

dzie gminnym przekazuję pani radnej Elżbiecie Dados przewodniczenie sesji 

i obowiązek poprowadzenia jej aż do wyboru przewodniczącego Rady miasta. 

Bardzo proszę, pani radna.” (oklaski) 

 

Przewodnicząca obrad Radna Elżbieta Dados „Serdecznie witam państwa 

radnych, zarówno nowej, jak i poprzedniej kadencji oraz naszych znakomitych 

gości: serdecznie Witam panią Martę Wcisło, Posła na Sejm Rzeczypospolitej 

Polskiej (oklaski); serdecznie witam pana Michała Krawczyka, Posła na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej (oklaski); serdecznie witam pana Sylwestra Tułajewa, 

Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej. (oklaski) 

Zgodnie ze zwyczajem,  przed rozpoczęciem naszych obrad na marsz 

w ratuszu wciągnięta została flaga urzędowa miasta Lublin – w dniu dzisiejszym 

dokonał tego pan radny Leszek Daniewski. Ceremonii tej towarzyszył, jak zwy-

kle, hejnał miejski.” 

 

 

AD. 2. WRĘCZENIE RADNYM ZAŚWIADCZEŃ O WYBORZE 

 

Przew. obrad E. Dados „Zapraszam Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wy-

borczej, pana sędziego Piotra Skibińskiego oraz pana Łukasza Mazura, Pełno-

mocnika Prezydenta Miasta do spraw wyborów do wręczenia radnym zaświad-

czeń.” (oklaski) 

 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta Lublin ds. wyborów Łukasz Mazur „Sza-

nowni Państwo! Przystąpimy do wręczania zaświadczeń dla państwa radnych. 

Zaświadczenia wręczymy alfabetycznie, zgodnie z kolejnością państwa na-

zwisk. Jako pierwszego zapraszam pana Bartłomieja Roberta Bałabana, pan 

Eugeniusz Bielak; pani Elżbieta Halina Boczkowska; pan Marcin Karol Bubicz; 

pani Justyna Marta Budzyńska; pan, Piotr Wojciech Choduń, pani Elżbieta Jo-

lanta Dados. pan Leszek Kazimierz Danielewski, pan Robert Derewenda; pan 

Zdzisław Drozd, pani Kamila Florek, pan Piotr Zbigniew Gawryszczak, pani 

Anna Elżbieta Glijer, pan Tomasz Zbigniew Gontarz, pan Marcin Paweł Jakób-

czyk. pan Zbigniew Wiktor Jurkowski, pani Magdalena Kamińska, pani Monika 

Kwiatkowska, pani Jadwiga Mach, pan Bartosz Margul, pani Monika Orzechow-

ska, pan Jarosław Andrzej Pakuła, pan Tomasz Zbigniew Pitucha, pan, Piotr 

Michał Popiel, pan, Andrzej Marek Pruszkowski, pani Anna Marta Ryfka, pan 

Radosław Wojciech Skrzetuski, pani Magdalena Elżbieta Szczygieł-Mitrus, pan 

Konrad Wcisło, pan Marcin Piotr Wroński.” 

 

Przewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej Sędzia Piotr Skibiński „Witam 

jeszcze raz. O, teraz mnie słychać. Proszę Państwa! Uśmiecham się patrząc na 
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państwa, bo myślę, że państwu towarzysz taka sama ekscytacja, jak i mnie jako 

sędziemu, który miał zaszczyt przewodniczyć Miejskiej Komisji Wyborczej. I teraz 

towarzyszą mi takie trzy podstawowe myśli: pierwsza to jest związana z moją rolą 

jako sędziego, bo to jest znakomity moment, żeby sobie uświadomić, co to jest 

zasada trójpodziału władz i co to jest zasada równoważenia się władz, ponieważ 

ja w tym miejscu jako osoba pełniąca urząd sędziego wykonywałem specyficzną 

rolę mającą wpływ na zachowanie tej równowagi. To jest pierwsza myśl. 

Druga myśl to jest taka, że dzisiaj mamy 7 maja, a więc jest to równo 

miesiąc od tego dnia, w którym te wybory się odbywały, i to jest dobry moment, 

żeby poczynić taką retrospekcję, bo państwo dzisiaj macie swoje własne prze-

życia, ekscytacje związane z uroczystą chwilą, z odebraniem zaświadczeń, ale 

ta chwila by się przecież nie odbyła, gdyby nie ciężka praca całego zespołu ludzi 

– mam na myśli oczywiście grupę, zespół urzędników, którzy zapewniali spraw-

ność tego procesu. W pierwszej kolejności wykorzystam moment, żeby podzię-

kować pozostałym członkom Miejskiej Komisji Wyborczej, tak obserwuję – nie 

ma ich wszystkich, ale serdecznie dziękuję państwu za współpracę, bo to był 

dla mnie zaszczyt, żeby móc tej Komisji przewodniczyć i specyficzny przywilej. 

Wykorzystam też moment, patrząc na pana prezydenta, żeby podkreślić 

rolę znakomitego przygotowania urzędników wyborczych – mam na myśli pana 

Łukasza Mazura, który jest Pełnomocnikiem do spraw wyborów pana prezy-

denta. Przyznam się, że 25 lat jestem sędzią, siłą rzeczy z racji urzędu mam 

kontakt z wieloma osobami pełniącymi funkcje publiczne i urzędnicze, i z tak 

świetnie przygotowaną osobą jak pan Łukasz Mazur to był zaszczyt cię spotkać. 

Jestem sędzią, więc oczywiście mam zasób wiedzy prawniczej, ale ten, jakim 

dysponuje pan Łukasz w zakresie prawa wyborczego, to naprawdę chylę czoła 

i myślę, że naprawdę trzeba nagrodzić brawami cały zespół urzędniczy, łącznie 

z panią Edytką, która tu nam towarzyszy, którzy zapewniają nam obsługę se-

kretarską. (oklaski) I jeszcze jedna myśl, która mi towarzyszy: jak patrzę na pań-

stwa radnych, ale także na pana prezydenta, bo wspomniałem tu na początku 

o tej zasadzie równowagi władz, trójpodziału, to chciałbym też przypomnieć 

państwu, zwłaszcza tym, którzy obejmują funkcje radnych po raz pierwszy, 

a z tego co wiem, jest to około 1/3 składu, że rada miasta to jest organ samo-

rządowy, które ma funkcję uchwałodawcze i kontrolne, czyli jednym z głównych 

państwa zadań będzie regulowanie stosunków społecznych, prawnych na ob-

szarze naszego miasta. 

I kończąc moje krótkie wystąpienie, bo nie chcę zabierać państwu czasu, 

chciałbym przypomnieć jedną zasadę, która od prawa rzymskiego jest znana 

i jest warta do stosowania, i chciałbym ją państwu przypomnieć, żebyście ją 

wdrażali w codziennej pracy Rady Miasta. Ta zasada jest zasadą starą, ma po-

nad 2 tys. lat. Brzmi ona: Hominum causa omne ius constitutum sit, co oznacza, 

że każde prawo, które jest stanowione, powinno być stanowione przez wzgląd 

na człowieka, i tym państwo kierujcie się swojej codziennej pracy jako radni tego 

miasta, ku rozwojowi naszego miasta i jego chwały. Dziękuję bardzo.” 
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AD. 3. ZŁOŻENIE ŚLUBOWANIA PRZEZ RADNYCH WEDŁUG TREŚCI OKREŚLO-

NEJ W ART. 23A UST. 1 USTAWY O SAMORZĄDZIE GMINNYM 

 
Przewodnicząca obrad Radna Elżbieta Dados „Szanowni państwo radni, 
przystępujemy teraz do realizacji kolejnego punktu naszego porządku, tj. do zło-
żenia ślubowania. Przypomnę, że zgodnie z art. 23a ust. 1 ustawy o samorzą-
dzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają 
ślubowanie: „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uro-
czyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. Ślubowanie odbywa się w ten 
sposób, że po odczytaniu roty wywoływani kolejno radni powstają i wypowiadają 
słowo „ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi do-
pomóż Bóg”. Radni nieobecni na pierwszej sesji rady gminy oraz radni, którzy 
uzyskali mandat w czasie trwania kadencji, składają ślubowanie na pierwszej 
sesji, na której są obecni. Do wywoływania państwa radnych do złożenia ślubo-
wania poproszę, tak jak dotychczas było w zwyczaju, najmłodszego radnego 
pana Marcina Bubicza. (oklaski) Proszę państwa o powstanie, odczytuję rotę 
ślubowania: „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uro-
czyście obowiązki radnego sprawować godnie rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”: 
 
Radny Marcin Bubicz „Pan Rady Bartłomiej Bałaban – ślubuję, tak mi dopo-
móż Bóg. Pan radny Eugeniusz Bielak – Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pani 
radna Elżbieta Boczkowska – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg.” 
 
Przewodnicząca obrad E. Dados „Pan radny Marcin Bubicz –  ślubuję tak mi 
dopomóż Bóg.” 
 
Radny M. Bubicz  Pani radna Justyna Budzyńska – ślubuję, tak mi dopomóż 
Bóg; pan radny Piotr Choduń - ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pani radna Elżbieta 
Dados – ślubuje tak mi dopomóż Bóg; pan radny, Leszek Daniewski – ślubuję, 
tak mi dopomóż Bóg; pan radny Robert Derewenda – ślubuję, tak mi dopomóż 
Bóg; pan radny Zdzisław Drozd – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pani radna Ka-
mila Florek – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pan radny Piotr Gawryszczak – ślu-
buję, tak mi dopomóż Bóg; pani radna Anna Glijer – ślubuję; pan radny Tomasz 
Gontarz – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pan radny Marcin Jakóbczyk – ślubuję, 
tak mi dopomóż Bóg; pan radny Zbigniew Jurkowski – ślubuję, tak mi dopomóż 
Bóg; pani radna Magdalena Kamińska – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pani 
radna Monika Kwiatkowska – ślubuję; pani radna Jadwiga Mach – ślubuję, tak 
mi dopomóż Bóg; pan radny Bartosz Margul – ślubuję; pani radna Monika Orze-
chowska - ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pan radny Jarosław Pakuła – ślubuję; 
pan radny Tomasz Pitucha – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pan radny Piotr Po-
piel – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pan radny Andrzej Pruszkowski – ślubuję, 
tak mi dopomóż Bóg; pani radna Anna Ryfka – ślubuję; pan radny Radosław 
Skrzetuski – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pani radna Magdalena Szczygieł-
Mitrus – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg; pan radny Konrad Wcisło – ślubuję. Pan 
radny Marcin Wroński – ślubuję. Dziękuję bardzo.” (oklaski) 
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Przew. obrad E. Dados „Dziękuję panu radnemu. Szanowni państwo, radni, 
mogę teraz stwierdzić, że w obradach naszych uczestniczy 30 radnych, jest 
więc kworum wymagane do podejmowania przez naszą Radę prawomocnych 
uchwał. Teraz proszę państwa radnych o zalogowanie się do systemu eSesja, 
za chwilę sprawdzimy obecność państwa radnych za pośrednictwem systemu 
elektronicznego. Proszę państwa, jest 30 radnych. Pan Radny Piotr Popiel ma 
jakieś kłopoty, w takim razie proszę o wpisanie do protokołu, że pan radny Po-
piel jest obecny na sesji Rady Miasta.” 
 
 
AD. 4. ZŁOŻENIE ŚLUBOWANIA PRZEZ PREZYDENTA MIASTA LUBLIN WEDŁUG 

TREŚCI OKREŚLONEJ W ART. 29A UST. 1 USTAWY O SAMORZĄDZIE 
GMINNYM 

 
Najstarsza wiekiem Radna Elżbieta Dados „W imieniu całej Rady Miasta ser-
decznie witam Pana Prezydenta Krzysztofa Żuka (oklaski), który z woli miesz-
kańców naszego miasta, wyrażonej w wyborach, które odbyły się w dniu 7 kwiet-
nia br. został po raz czwarty wybrany Prezydentem Miasta. 

Przed rozpoczęciem tej uroczystości nastąpi wręczenie Prezydentowi za-
świadczenia o wyborze na Prezydenta Miasta Lublina. 

Zapraszam ponownie przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej – 
Pana Sędziego Piotra Skibińskiego oraz Pana Łukasza Mazura – Pełnomocnika 
Prezydenta Miasta ds. wyborów do wręczenia Krzysztofowi Żukowi tego doku-
mentu.” 
 
Nastąpiło wręczenie Panu Krzysztofowi Żukowi zaświadczenia o jego wyborze 
na Prezydenta Miasta Lublin (dokonał tego Przewodniczący Miejskiej Komisji 
Wyborczej, Sędzia Piotr Skibiński). 
 
Przewodnicząca obrad E. Dados „Nagrodzimy brawami Pana Prezy-
denta.” (oklaski).  

Artykuł 29a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym stanowi, że objęcie 
obowiązków przez Prezydenta następuje z chwilą złożenia wobec Rady Miasta 
ślubowania. W przepisie tym zawarty jest także tekst roty ślubowania. 

Gratulując Panu Prezydentowi Krzysztofowi Żukowi wyboru na to ważne 
i odpowiedzialne stanowisko, proszę Pana Prezydenta o złożenie ślubowania. 

W tak uroczystej chwili wszystkich Państwa Radnych i Szanownych Gości 
proszę o powstanie.” 
 
Nastąpiło wręczenie panu Krzysztofowi Żukowi zaświadczenia o jego wyborze 
na Prezydenta Miasta Lublin 
 
Prezydent Miasta Lublin Krzysztof Żuk „Obejmując urząd prezydenta miasta, 
uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd spra-
wować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców mia-
sta.” (oklaski) 
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Przew. obrad Radna E. Dados „Stwierdzam, że zgodnie z artykułem 29a ust. 
1 ustawy o samorządzie gminnym Pan Krzysztof Żuk z tą chwilą objął urząd 
Prezydenta Miasta Lublin. 

Raz jeszcze gratuluję Panu Prezydentowi Krzysztofowi Żukowi oraz wrę-
czam Panu Prezydentowi łańcuch Prezydenta Miasta Lublin. Dziękujemy bar-
dzo, nagrodźmy brawami (oklaski).” 
 
Nastąpiło wręczenie łańcucha Prezydentowi Miasta Lublin Krzysztofowi Żukowi 
i odegranie fanfar) 
 
Przew. obrad E. Dados „Czy pan prezydent chciałby zabrać głos? Proszę bar-
dzo.” 
 
Prezydent Miasta Lublin Krzysztof Żuk „Wysoka Rado! Szanowni Państwo!  
Państwo Parlamentarzyści! Byli Radni, a zatem świetnie orientujący się w na-
szej strategii i w tych wyzwaniach, które przed nami stoją. Na początku. Chciał-
bym powiedzieć słowo: dziękuję mieszkańcom naszego miasta za zaufanie, ja-
kim darzą mnie od 14 lat i po raz kolejny powierzyli mi misję kierowania mia-
stem, Jestem dumny i tak jak państwo wzruszony, bo to ogromny zaszczyt móc 
służyć naszym mieszkańcom, służyć naszemu miastu. Ogromny zaszczyt rów-
nież pełnić tę funkcję prezydenta wspólnie z państwem radnymi czwartą kaden-
cję, ale to nie tylko wyróżnienie, to jest zobowiązanie. I ten ciężar odpowiedzial-
ności, który państwo jako rada miasta dźwigacie, dźwigamy również my jako 
organ wykonawczy – prezydent i zastępcy, ale również i dyrektorzy i pracownicy 
Urzędu, jednostek organizacyjnych. I chyba to było widać przez te kilkanaście 
lat. To rzeczywiście trudny i ciężki wysiłek, który za nami, a przed nami 
sporo wyzwań. 

Jednocześnie gratuluję wyboru państwu radnym. To nie tylko efekt sku-
tecznej kampanii wyborczej, bo to byłoby znaczne uproszczenie, ale przede 
wszystkim efekt waszej codziennej pracy na rzecz mieszkańców naszego mia-
sta, również efekt wiarygodności waszych działań podejmowanych codziennie. 
I chciałbym za to wyrazić państwu wdzięczność, zarówno w tym wymiarze dzia-
łań w ostatnich kadencjach dla tych, którzy byli wówczas radnymi, jak i dla no-
wych radnych, których mieliśmy okazję poznać ich w codziennej aktywności 
w radach dzielnic, w środowiskach, w których reprezentowali mieszkańców. 

Przed nami kolejne pięć lat dynamicznego rozwoju Lublina. Będzie on 
możliwy nie tylko dzięki konkretnym planom, czy kolejnej transzy środków euro-
pejskich, ale przede wszystkim dzięki aktywności nas wszystkich i aktywności 
mieszkańców i mieszkanek naszego miasta.  

Od 14 lat zmieniamy Lublin. I jestem dumny, myślę tak jak i państwo, 
z tego wszystkiego, co się udało osiągnąć. Zrealizowaliśmy Strategię Rozwoju 
Miasta Lublin 2020, o której mówiliśmy mieszkańcom wtedy, kiedy zabiegaliśmy 
o ich zaufanie w pierwszej kadencji. Obiecywaliśmy wówczas, że wprowadzimy 
Lublin do pierwszej ligi polskich miast, że zapewnimy, by Lublin był nowoczesną 
metropolią, która potrafi zadbać o swoich mieszkańców – i w naszym przekona-
niu tak się właśnie stało. To sukces nas wszystkich, to jest sukces państwa rad-
nych uchwalających Strategię i uchwały warunkujące ten rozwój, ale też i sku-
teczne zarządzanie miastem. To sukces rad dzielnic wspomagających radnych 
Rady Miasta w ich codziennej służbie. To sukces moich współpracowników 
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i kieruje wzrok do zastępców prezydenta, ale również pani skarbnik nieobecnej 
z powodu choroby, która, i pani Lucyna Sternik i jej poprzedniczka pani Irena 
Szumlak, dźwigała tę ogromną odpowiedzialność za zarządzanie finansami na-
szego miasta. Ale także to jest również wielki sukces dyrektorów, pracowników 
Urzędu, jednostek organizacyjnych, zarządów spółek i pracowników tych spó-
łek. Stanowimy jedno środowisko samorządowe pracując na rzecz naszych 
mieszkańców. To także sukces, co wielokrotnie podkreślamy, organizacji poza-
rządowych i różnych środowisk zaangażowanych w działania na rzecz Lublina. 
Tym się właśnie Lublin wyróżnia na tle innych miast, że ta aktywność społeczna 
jest niemalże wzorcowa.  

Chciałbym również podkreślić, a może od tego należało zacząć, że to jest 
wielki sukces mieszkanek i mieszkańców naszego miasta, którzy wspomagali 
zarówno radnych, jak i prezydenta w tych działaniach związanych z bieżącym 
i strategicznym rozwoju miasta, ale też, którzy w umożliwiali podejmowanie nie-
łatwych decyzji, w większości dobrze skonsultowanych w różnych środowi-
skach, w zależności od tego, czego te decyzje dotyczyły. 

1 maja, jak wszyscy wiemy, minęło 20 lat, odkąd wstąpiliśmy do Unii Eu-
ropejskiej. Chciałbym to podkreślić dlatego, że dzięki wsparciu funduszy euro-
pejskich zrealizowaliśmy tę strategię rozwoju. Dzięki naszej obecności w Unii 
Europejskiej wprowadziliśmy szereg rozwiązań, które te standardy usług pu-
blicznych świadczonych dla mieszkańców wyniosły na najwyższy europejski po-
ziom. Ale też sprowadzając to do konkretnego wymiaru, uzyskaliśmy ponad 
trzymiliardowe dofinansowanie z funduszy europejskich, realizując inwestycje 
na ponad 6 mld złotych, czyli te inwestycje, które tak zmieniły nasze miasto. 
I w ramach tych inwestycji pojawiły się projekty zrealizowane zarówno w zakre-
sie infrastruktury technicznej – drogi transport, ochrona środowiska, rozwój na-
szych firm komunalnych, ale także w zakresie infrastruktury społecznej, o czym 
warto wspomnieć, bo żłobki, przedszkola czy przestrzenie zielone naszego mia-
sta również powstawały z udziałem funduszy europejskich.  

Warto wspomnieć tu o polityce społecznej, która jest kontynuowana od lat 
dziewięćdziesiątych na jednym z najwyższych poziomów w Polsce. Mówię 
o tym właśnie po to, żeby przypomnieć, iż początki tych wysokich standardów 
w zakresie pomocy społecznej i szerzej polityki społecznej, początki tych stan-
dardów budowali nasi poprzednicy w tych latach, w których uczyliśmy się od 
partnerów z Holandii, Niemiec, a dzisiaj inni przyjeżdżają i uczą się od naszych 
pracowników realizacji tych projektów i świadczenia usług, z czego też jeste-
śmy dumni. 

Możemy być dumni z tego, co udało się przez długi okres naszej aktyw-
ności zrobić w zakresie kultury i sportu. Mówiliśmy o wielkiej aktywności spo-
łecznej, ale przypomnijmy ten wybuch aktywności różnych środowisk, organiza-
cji pozarządowych, instytucji kultury, ale także i konkretnych grup mieszkańców, 
wtedy, kiedy podejmowaliśmy próbę wygrania Europejskiej Stolicy Kultury, 
a potem kiedy przygotowywaliśmy 700-lecie naszego miasta i te uroczystości 
zaangażowały nas wszystkich, i tak naprawdę zbudowały w znacznym stopniu 
lubelską wspólnotę samorządową. Jesteśmy wdzięczni instytucjom kultury, pra-
cownikom kultury i tym wszystkim, którzy tę swoją aktywność w ramach wolon-
tariatu i swojej aktywności zawodowej zaoferowali naszym mieszkańcom. bo to 
zmieniło nasze miasto chyba w takim stopniu najbardziej widocznym.  
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Jesteśmy dumni z osiągnięć sportowych. Chciałem powiedzieć, że jeśli 

nasze miasto dźwignęliśmy do pierwszej ligi, czy najlepiej funkcjonujących, za-
rządzanych i oferujących swoje usługi miast w Polsce to również zrobiliśmy to 
w odniesieniu do sportu. I robiliśmy to ponad podziałami politycznymi, przy 
świetnej współpracy z samorządem województwa, ale również ze związkami 
sportowymi, o czym trzeba przypomnieć, bo to jest również recepta na skutecz-
ność – nauczyć się współpracy z partnerami, którzy mogą wnieść do osiągania 
tych celów swoje wartości i zwiększyć skuteczność działania. 

Osiągnęliśmy tytuł Europejskiej Stolicy Młodzieży, za co wszystkim pań-
stwu i w szczególności pani prezydent Beacie Stepaniuk-Kuśmierzak z jej ze-
społem dziękujemy, bo zaczęliśmy. To jest początek drogi – budzić aktywność 
i odpowiedzialność naszych młodych mieszkańców za ich przyszłość. No i je-
steśmy tutaj, ich reprezentacją, ale chcemy, by w naszej pracy pojawiali się co-
raz częściej z projektami, ze swoimi pomysłami na swoje miasto, i żeby w tym 
mieście chcieli zostać i być za niego odpowiedzialni. 

Ubiegamy się dzisiaj ponownie o ten tytuł Europejskiej Stolicy Kultury, 
mając przekonanie, że taka mobilizacja nas wszystkich jest nam również po-
trzebna. I nieważne, czy ten tytuł osiągniemy, czy też nie, choć go bardzo po-
trzebujemy i chcemy osiągnąć. Ważne jest, że dzisiaj ponownie czujemy się tą 
wspólnotą w realizacji określonego celu, jeden z wielu celów, bo może ktoś po-
wiedzieć, że znacznie ważniejszym będzie ten cel związany z rozwojem gospo-
darczym.  

W sposób zdecydowany poprawiliśmy dostępność komunikacyjną na-
szego miasta. Tu trzeba oddać sprawiedliwość tym wszystkim, którzy na to się 
złożyli. Ja wielokrotnie dziękowałem pani minister Elżbiecie Bieńkowskiej za de-
cyzje dotyczące finansowania dwóch dróg ekspresowych S17 i 19. Ale też dzię-
kuję za to, co było potem, czyli za te decyzje, które zwiększały tę dostępność 
komunikacyjną, podejmowane na poziomie rządu i podejmowane na poziomie 
zarządu województwa. Dzisiaj ta zwłaszcza wspólna inicjatywa budowania 
układu komunikacyjnego wokół Lublina, przede wszystkim budowania naszego 
lotniska, buduje pozytywny przekaz i konkurencyjność naszego miasta. My je-
steśmy dzisiaj z komunikowali w sposób wystarczający, by inwestorzy chcieli 
tutaj realizować swoje projekty biznesowe. 

Takim symbolem tego przedsięwzięcia wspólnego zarówno samorządu 
województwa, jak i miasta Lublin jest dworzec metropolitalny. Miasto Lublin zre-
alizowało go ogromnym wysiłkiem, otrzymując dofinansowanie w ramach Zinte-
growanych Inwestycji Terytorialnych, czyli projektu wprowadzonego właśnie 
przez panią minister Elżbietę Bieńkowską do Regionalnych Programów Opera-
cyjnych zrealizowanych zatem przy dużym udziale funduszy europejskich. Ale 
1/3 tych środków była z podatków, ze środków podatników naszego miasta. Ten 
wysiłek jest dla Lublina, dla mieszkańców Lublina, ale i dla mieszkańców re-
gionu symbolem tych zmian, które w ostatnich latach udało się wprowadzić. 
Warto zresztą tu podkreślić, bo te liczby mają istotne znaczenie, one pokazują 
ten wysiłek lubelskiego podatnika, że na transport na tę dostępność komunika-
cyjną wydaliśmy ponad 2 mld złotych, z tego 1,3 mld to fundusze unijne. 

To, co jest również istotne, o czym wielokrotnie mówiłem, potrafiliśmy za-
opiekować się naszymi mieszkańcami, tymi, którzy tej opieki z nasze strony po-
trzebowali. Stąd, jeśli weźmiemy pod uwagę usługi wsparcia, placówki, pro-
gramy zdrowotne, ale również tę infrastrukturę, którą wybudowaliśmy w części 
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przy udziale środków europejskich, możemy powiedzieć, że pod tym względem 
Lublin wyraźnie wyróżnia się na mapie polskich miast, podobnie jak i z prze-
strzenią, którą zmieniamy i którą rewitalizujemy, i tu przykładem Ogród Saski 
czy Park Ludowy, który przeszedł rewaloryzację, i kolejne parki, które są przy-
gotowane do realizacji. 

Jeśli chodzi o rozwój gospodarczy, to chyba było największe dla nas 
wszystkich wyzwanie. Pamiętamy tę dyskusję, w której uczestniczyli obecni po-
słowie, związaną z przyciąganiem inwestycji, z rozbudową Strefy Ekonomicz-
nej. Przypomnę, że Strefa Ekonomiczna zwróciła nam się w sensie poniesio-
nych nakładów po 10 latach, ale tak naprawdę nie te nakłady miały istotne zna-
czenie. Tam zresztą środki europejskie na tych 120 ha również tworzyły infra-
strukturę techniczną. Ważniejsze było to, że mieliśmy narzędzie do przyciąga-
nia inwestorów, i tych inwestorów i tworzonych miejsc pracy mamy dzisiaj dużo. 
I to jest ten wspólny wysiłek lubelskich firm, naszych współpracowników, part-
nerów, którzy do tego się przyczyniają, również firm, które tworzą infrastrukturę 
przyciągającą powierzchnią magazynowo-produkcyjną, ale również i urzędni-
ków, jednostek organizacyjnych. Te 2,3 mld złotych zainwestowanych tylko 
w Strefie Ekonomicznej na Felinie jest takim potwierdzeniem symbolicznym 
tego, że to był spory wysiłek dla przedsiębiorców. Zrealizowaliśmy w samej Stre-
fie, i poza, ponad 300 projektów inwestycyjnych współfinansowanych ze środ-
ków europejskich. To jest ten wysiłek, o którym warto wspomnieć, bo on się 
składał na tę kadencje. To nie jest tak, że można w ciągu jednej kadencji wiele 
zrealizować, to zazwyczaj strategia obejmująca co najmniej dwie kadencje. 

To co warto podkreślić, to metamorfoza, którą Lublin przeszedł w ostatniej 
dekadzie, zwłaszcza w ostatniej dekadzie dzięki naszym wspólnym działaniom 
– i naszym jako miasta i organizacji pozarządowych, i uniwersytetów, i przed-
siębiorców, i tych środowisk, które zapewniały Lublinowi otwartość, przyja-
zność, przedsiębiorczość, akademickość. Ta zmiana jest dzisiaj gwarancją 
tego, że Lublin jest nowoczesną, europejską metropolią przyjazną wszystkim. 
I jestem dumny z tego, jak poradziliśmy sobie, jak poradzili sobie mieszkańcy, 
wraz z nami, organizacje pozarządowe wraz z nami, ale również i administracja 
rządowa dzięki nam,  jak poradziliśmy sobie z pomocą dla uchodźców z Ukrainy. 
Ja tylko przypomnę dwie liczby – ponad 2,5 mln uchodźców przeszło przez Lu-
blin, a ponad 60 tys. ukraińskich obywatelek i obywateli w Lublinie przez dłuższy 
czas byli. Dzięki tej współpracy samorządu i rządu, dzięki współpracy organiza-
cji pozarządowych, które nakierowały swoją działalność właśnie na pomoc i na 
integrację, mamy w Lublinie ten swój mały sukces przy tym dramacie, który do-
tyczy oczywiście uchodźców. 

Chciałbym powiedzieć, że Lublin jest naszym wspólnym domem. Mamy 
nie tylko uchodźców z Ukrainy, mamy dużo uchodźców z Białorusi, mamy wielu 
studentów zagranicznych, którzy traktują Lublin już dzisiaj jako swój dom. To 
jest liczba ponad 9 tys. stale obecnych w naszych uczelniach. To pokazuje, że 
zbudowanie miasta otwartego, umiędzynarodowionego, ale również miasta, 
w którym tworzymy właściwe warunki do integracji nowych mieszkańców z do-
tychczasowymi, to było wyzwanie, któremu potrafiliśmy sprostać. 

Chciałbym podkreślić, że wraz z realizacją tej Strategii Lublin 2020 opra-
cowaliśmy i Wysoka Rada uchwaliła nową Strategię, która pokryje się z obecną 
kadencją – Strategię Lublin 2030. Nie będę strategii przedstawiał, ale warto 
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zwrócić uwagę na te obszary rozwojowe strategii, w których mamy szereg pro-
jektów, wiele działań przygotowanych, bądź już realizowanych. To jest Lublin 
kreatywny, akademicki, przedsiębiorczy, to co przenosimy z poprzedniej strate-
gii – Lublin zielony i zrównoważony urbanistycznie, Lublin otwarty wielopokole-
niowo, wielopokoleniowy i społecznie zaangażowany, Lublin twórczy, aktywny 
i gościnny, i wreszcie Lublin metropolitalny. 

Chciałbym podkreślić, że kontynuując te działania, które wspólnie podej-
mowaliśmy, podobnie dziś o w przyszłości będziemy podejmowali, będziemy 
realizowali tę współpracę ponad podziałami w takim zakresie, w jakim będzie to 
możliwe i będziemy dążyli do tego, by zapewnić Lublinowi dynamiczny rozwój 
społeczno-gospodarczy na najbliższą kadencję i dłużej. Chciałbym podkreślić, 
że stabilny rozwój Lublina będzie naszym wspólnym celem, niezależnie od tego, 
w którym jesteśmy obszarze sceny politycznej. Te obszary rozwojowe Strategii 
Lublina przyjętej przecież przez naszą Radę Miasta i realizowanej będą tym ob-
szarem naszych wspólnych działań, takim zakresie, w jakim będzie trzeba tę 
Strategię zmieniać, otoczenia również się zmienia, będziemy wspólnie decy-
zje podejmowali. 

Pozwólcie państwo, że odwołam się również do deklaracji programowej 
„Koalicji 15 października”, bo tę koalicję stworzyliśmy i wygraliśmy dzięki temu 
te wybory. Będziemy realizować przyjętą deklarację programową, będziemy 
również zapewniać tą efektywną współpracę, jak wspomniałem, ponad podzia-
łami, ale też będziemy służyć naszym mieszkańcom, podejmując szereg dzia-
łań, w tym takich, które uruchomiliśmy wypracowując tak zwane Plany dla Dziel-
nic. Rozpoczęliśmy konsultacjami, debatami, dyskusjami, w tej chwili przecho-
dzimy do tworzenia dokumentów programowych i obok Strategii Rozwoju na-
szego miasta, a może lepiej w ramach tej Strategii będziemy te projekty wspól-
nie z mieszkańcami i z radami dzielnic realizować. 

Chciałbym życzyć państwu satysfakcji, którą ja mam, tej dumy, którą rów-
nież mam i takiego przekonania, że wspólnie, razem, zachowując warunki do 
tego, byśmy się odróżniali w tym wymiarze politycznym systemu wartości, a jed-
nak łączyli w tym celu jakim jest nasz Lublin, jakim są nasi mieszkańcy. Dziękuję 
państwu bardzo.” (oklaski) 
 
Przew. obrad E. Dados „Czy ktoś z państwa radnych i naszych szanownych 
gości chciałby teraz zabrać głos? Pani poseł Marta Wcisło, pan poseł Michał 
Krawczyk – proszę bardzo. 
 
Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Marta Wcisło „Dzień dobry. Witam 
państwa wszystkich bardzo serdecznie. Panie Prezydencie! Szanowni Pań-
stwo! Drodzy Radni! Drodzy Mieszkańcy Regionu! Kolego Pośle! To dla mnie 
wielka radość być dzisiaj z państwem tutaj, przeżywać te chwile, które są mi tak 
bliskie, bo kilka lat temu również je przeżywałam. To wielka radość z tego prze-
życia, tym większa, że tak jak powiedział pan prezydent. wasza praca i wasze 
wysiłki stanowią o tym, że Lublin dołączył do pierwszej ligi miast w Polsce. 
Za waszą pracę, zarówno radnym, którzy pełnili tę funkcję, jak i panu prezyden-
towi wyrazy uznania podziękowania i gratulacje w imieniu mieszkańców na-
szego miasta.  
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Ale chciałam także życzyć państwu na przyszłość, aby ta praca, ta 

owocna praca, współpraca, synergia i to, o czym mówił pan prezydent, czerpa-
nie ze wszystkich możliwych źródeł, aby rozwijać nasze miasto, aby kontynuo-
wać to, co zostało zapoczątkowane kilkanaście lat temu, już w tym momencie 
miało swoje owoce. Hasło przewodnie, które zawsze towarzyszyło pracy w tej 
izbie, to ku chwale Lublina. Ja życzę państwu z całego serca, mieszkańcom 
naszego miasta, aby radni, którzy dostali ogromny mandat zaufania od państwa, 
aby realizowali oczekiwania mieszkańców, aby sprostali wyzwaniom, aby 
współpraca była jak najlepsza ponad podziałami. Kieruję tutaj swoje słowa do 
obecnej opozycji, aby przyświecało zawsze dobro tego miasta i mieszkańców, 
aby mniej podziałów, aby mniej różniła, więcej łączyła. Z całego serca wszyst-
kim państwu, panu prezydentowi życzę tej dobrej współpracy, kończąc hasłem 
pana prezydenta – ku chwale Lublina.” (oklaski) 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję. Pan poseł Michał Krawczyk, bardzo proszę.” 
 
Radny R. Derewenda „Przepraszam, pani przewodnicząca, ja chciałem tylko 
zapytać: w którym punkcie jesteśmy obrad?” 
 
Przew. obrad E. Dados „Nie bardzo usłyszałam pana, roszę jeszcze raz.” 
 
Radny R. Derewenda „Jeśli mogę zapytać, pani przewodnicząca, w którym 
punkcie obrad jesteśmy?” 
 
Przew. obrad E. Dados „Jesteśmy w punkcie obrad Złożenie ślubowania przez 
Prezydenta Miasta Lublin według treści określonej w artykule 29a ust. 1 ustawy 
o samorządzie gminnym, panie radny. Proszę bardzo, panie pośle. – (Radny 
R. Derewenda „Przepraszam, to jest ślubowanie?”) – Proszę bardzo, panie po-
śle.” 
 
Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Michał Krawczyk „Bardzo dzię-
kuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Posłanko! Szanowni Pań-
stwo! Państwo Radni! Goście! Wszyscy Państwo dzisiaj zebrani na tej sali! Bar-
dzo dziękuję za zaproszenie i za możliwość uczestnictwa w tej sesji. Powiem 
państwu szczerze, że nawet gdybyście mnie tu dzisiaj nie zaprosili, to i ja tak 
bym przyszedł dzisiaj do państwa, ponieważ czuję ogromny sentyment do tego 
budynku, do tej sali, do tego miejsca, które tam przez 9 lat w tej ławie zajmowa-
łem. I ten ogromny sentyment cały czas we mnie jest.  

Panie Prezydencie! Ogromne gratulacje. Kolejny raz mieszkańcy Lublina 
w pierwszej turze wyborów prezydenckich powierzyli panu tę zaszczytną funk-
cję Prezydenta Miasta Lublin. Ale takie rzeczy nie dzieją się, proszę państwa, 
bez powodu. Czternasty rok, czternasty rok Lublin zmienia się na naszych 
oczach; czternasty rok prezydent Krzysztof Żuk razem ze swoimi współpracow-
nikami, z radnymi Rady Miasta Lublin wprowadza i skutecznie wprowadził, jak 
to też mówi pan prezydent, nasze miasto do pierwszej ligi polskich miast. Każdy, 
kto jeździ codziennie po Lublinie samochodem, autobusem, rowerem, albo 
przemieszcza się pieszo, widzi, jak zmienia się miasto. Ale natura ludzka jest 
taka, że nam często też przychodzi łatwo zapominać o tym, co złe, co gorsze, 
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co słabe, a przyzwyczajać się szybko do rzeczy dobrych. Normalna cecha ludz-
kiej natury. Ale przypomnijmy sobie, jak jeszcze kilka lat temu wyglądał Plac 
Litewski z krzywymi płytami betonowymi, chodnikowymi i wystającą kostką bru-
kową; jak wyglądał Park Ludowy z krzywymi alejkami; jak wyglądała okolica 
dworca PKP, a jak teraz wygląda dzięki dworcowi  metropolitalnemu. I mógłbym 
tak wymieniać i wymieniać. I proszę państwa, wszyscy, którzy teraz przyjeż-
dżają do Lublina, wychodzą z dworca PKP i widzą ten dworzec, mówią „Wow, 
ale macie dworzec”, czasami nawet używają innych, bardziej dosadnych słów, 
żeby wyrazić swój podziw, ale teraz ich przytaczać nie będę. 

Szanowni Państwo! Gratuluję wszystkim państwu radnym, którzy rozpo-
czynacie tę kadencję. Gratuluję tym z państwa, którzy jesteście po raz pierwszy 
w Radzie Miasta Lublin, ale gratuluję również tym, którzy rozpoczynają swoją 
kolejną kadencję, niektórzy z małą przerwą są tutaj w tej Radzie od początku 
samorządu i życia samorządowego Lublina – tak, Leszku, uśmiecham się do 
ciebie. Wieku sobie dzisiaj wypominać nie będziemy.  

Proszę państwa, mam nadzieję, że bez względu na to, którą stronę sali 
państwo zajmujecie, będziecie wspólnie, wszyscy z panem prezydentem i z całą 
ekipą ratuszową, dyrektorami, pan prezydent wymieniał wszystkie osoby, które 
pracowały przez te ostatnie lata na sukces Lublina, współpracować. I tak jak ja 
dzisiaj wszystkim państwu, bez względu na to, po której stronie sali jesteście, 
gratuluję wyboru na zaszczytną funkcję radnego Rady Miasta Lublin, bo jeste-
ście tu z woli mieszkańców, tak mam nadzieję, że też bez względu na to, które 
miejsce na tej sali zajmujecie, będziecie współpracować właśnie dla dobra Lu-
blina. A czasy według mnie dla samorządu po czasach złych idą lepsze. Pracu-
jemy, pan prezydent wczoraj nawet był u Ministra Finansów razem z innymi 
przedstawicielami korporacji samorządowych i rozmawiali kolejny raz o nowej 
ustawie, o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, po to, żeby znów 
samorząd mógł być samorządny, żebyście to państwo na tej sali, tak jak kiedyś, 
decydowali o tym, na co przeznaczać pieniądze mieszkańców Lublina. Bo to 
jest kompetencja Rady Miasta, rady gminy a nie jednego, czy drugiego urzęd-
nika, bez względu na to, czy polityka, bez względu na to, z jakiej partii pochodzi. 
To jest kompetencja rady miasta i prezydenta.  

Pracujemy też i będziemy w wielu aspektach zmieniać na lepsze funkcjo-
nowanie samorządu i obiecuję państwu, także jako przewodniczący Sejmowej 
Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, że żadna decyzja do-
tycząca samorządu nie będzie się dziać za plecami samorządowców. Nigdy 
więcej już tak nie będzie. 

Ale zostawmy już na boku te poważne tematy Jeszcze raz bardzo ser-
decznie gratuluję panu, panie prezydencie, państwu zastępcom, wszystkim 
państwu radnym objęcia zaszczytnych funkcji. Dziękuję za to, że mogę być dzi-
siaj z państwem. Bardzo dziękuję.” (oklaski) 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję państwu posłom. Chciałam przypomnieć 
panu radnemu Derewendzie, że po złożeniu ślubowania przez Prezydenta Mia-
sta Lublin następuje czas na wystąpienie zaproszonych gości i państwa rad-
nych. Stąd te wystąpienia. Dziękuję bardzo. Następna osoba, która chce zabrać 
głos, jest właśnie pan radny Derewenda, proszę bardzo.” 
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Radny Robert Derewenda „Szanowny Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Nie-
stety tego punktu, o którym pani przewodnicząca przed chwileczką powiedziała, ja 
nie mam w dzisiejszym porządku obrad, dlatego też niestety nie wiedziałem, że 
będą te wystąpienia. Ale proszę państwa, chciałbym się do tego ustosunkować. 
Chcę podziękować państwu posłom za to, w jaki sposób widzą perspektywę Lu-
blina z Warszawy. Natomiast chcę przypomnieć, że my tutaj decydowaliśmy o roz-
woju miasta i podejmowaliśmy decyzje w poprzedniej kadencji, i robiliśmy to w wol-
ności, swobodzie jako radni Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Dziękuję bardzo.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych jeszcze 
chciałby zabrać głos? Przechodzimy w takim razie… Aha, pan radny Piotr Cho-
duń, proszę bardzo.” 
 
Radny Piotr Choduń „Dziękuję. Szanowni Państwo Prezydenci! Szanowna Pani 
Radna, że tak powiem, Seniorko prowadząca nasze obrady! W tym miejscu chcia-
łem państwa poinformować i jednocześnie złożyć deklarację, że zostałem wybrany 
wskutek tutaj dyskusji i powierzona mi została funkcja zaszczytna przewodniczą-
cego Klubu Prezydenta Krzysztofa…, Radnych, Klubu Prezydenta Krzysztofa Żuka. 
W związku z powyższym dziękuję jeszcze raz tutaj koleżankom i kolegom radnym 
za zaufanie. No i z tego miejsca chciałem pogratulować jeszcze raz panu prezyden-
towi i państwu wiceprezydentom, że wspólnie będziemy budować dobro tego mia-
sta, dbać o nie, rozwijać je i zadowalać, że tak powiem, potrzeby mieszkańców, tak, 
żeby ich uśmiech na twarzy i słońce zawsze gościło każdego dnia, nawet jak będzie 
pochmurnie, a koleżanki i kolegów radnych z Klubu PiS-u proszę o współpracę, 
o właśnie zakopanie jakichś tam toporów wojennych i odłożenie polityki, tak, żeby to 
miasto mogło się rozwijać, żeby po prostu cały czas mieszkańcy mogli być z niego 
dumni i następne pokolenia mogły tutaj żyć, będąc w poczuciu i zabezpieczeniu po-
kojowym, a również i rozwoju dla dobra tego miasta. Dziękuję.” (oklaski) 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu piątego…  
Pan radny Piotr Derewenda, proszę uprzejmie…” 
 
Radny R. Derewenda „Robert Derewenda… Bardzo dziękuję panu radnemu. 
I chciałbym wykorzystać ten apel o współpracę i poprosić o 15 minut przerwy, 
abyśmy mogli tę współpracę omówić. dziękuję bardzo.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo.” 
 
 
AD. 5. PRZYJĘCIE EWENTUALNEGO PORZĄDKU DALSZYCH OBRAD 

 
Przew. obrad E. Dados „Przechodzimy w takim razie do punktu piątego – Przy-
jęcie ewentualnego porządku dalszych obrad. – (Radny R. Derewenda „Mamy 
omówić właśnie w czasie tej przerwy ten punkt piąty, abyśmy mogli współpra-
cować. Może… (część wypowiedzi nieczytelna, z dala od mikrofonu).”) – Ogła-
szam w takim razie zgodnie z wnioskiem 15 minut przerwy. Prosimy państwa 
radnych oraz prezydenta i zastępców o wyjście na schody Ratusza do wspól-
nego zdjęcia.” 
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Po przerwie: 
 
Przew. obrad E. Dados „Proszę państwa, przedłużam przerwę o 20 minut i pro-
szę bardzo do „trójki” radnych, klubów, prezydenta Żuka. Przerwa do godziny 
12:00.” 
 
Po przerwie: 
 
Przew. obrad E. Dados „Szanowni Państwo Radni wznawiamy obrady. Proszę 
o potwierdzenie swojej obecności na sesji (głosowanie nr 2). Na sali jest obec-
nych 29 radnych, 30 – już pan Popiel zdążył się zalogować. I wznawiamy... Nie? 
Proszę państwa, na sali jest 30 radnych, zalogowanych – 29. Proszę o zapisa-
nie w protokole, że pan radny Popiel jest obecny na sesji. Pan radny Piotr Gaw-
ryszczak, proszę bardzo.” 
 
Radny P. Gawryszczak „Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! No, chciałbym 
zwrócić uwagę, że od początku sesji pan radny Piotr Popiel ma problem z uzy-
skaniem dostępu do elektronicznej sesji. W związku z tym do tej pory może nie 
było to takie bardzo ważne, ale w tej chwili będziemy przechodzili do głosowań 
i nie będziemy mogli sobie pozwolić na to, żeby zapisywać w protokole, że pan 
radny głosował „za”, „przeciw” lub „wstrzymał się”. W związku z tym mam apel, 
żeby doprowadzić do sytuacji takiej, żeby 30 radnych miało w tej chwili dostęp 
do systemu. I, jeśli musimy, to zróbmy przerwę… Ale no nie, nie powinno być 
tak od początku pierwszej sesji nowej kadencji.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Proszę państwa, przerwa nie jest potrzebna. Panowie 
informatycy zaraz spróbują panu radnemu pomóc. Czekamy spokojnie. Okay. 
Proszę Państwa! Przystępujemy do przyjęcia ewentualnego porządku dalszych 
obrad. Proponuję państwu rozszerzenie dzisiejszego porządku obrad o punkt – 
Wybór Przewodniczącego Rady miasta Lublin jako punkt 5.1 w porządku obrad. 
Oczywiście przechodzimy do przegłosowania tej propozycji – zmiany w po-
rządku obrad, pamiętając, że zgodnie z artykułem 20 ust. 1a ustawy do ich przy-
jęcia trzeba przynajmniej 16 głosów „za”. Rozpoczynamy głosowanie (nr 3). Do-
brze poczekam. Właśnie przechodzimy do głosowania. No, bez przesady. Chwi-
leczkę poczekamy, aż komputer będzie sprawny.  

Rozpoczynamy głosowanie. Za chwilę na ekranie wyświetlą się trzy ikony 
umożliwiające głosowanie. Proszę wybrać jedną z opcji: „za” – zielona ikona,  
„przeciw” – czerwona ikona lub „wstrzymuję się” – żółta ikona. Jeśli u kogoś 
z państwa ikony nie wyświetlą się automatycznie, to proszę najpierw uruchomić 
opcję głosowanie znajdującą się po lewej stronie ekranu. Kto z państwa radnych 
głosuje „za” rozszerzeniem porządku obrad o punkt – Wybór przewodniczącego 
Rady Miasta, proszę o wybranie ikonki, kto jest „przeciw”, kto „się wstrzymał”? 
Stwierdzam, że większością 30 głosów „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 „wstrzy-
mujących się” Rada rozszerzyła porządek obrad o punkt – Wybór przewodni-
czącego Rady Miasta Lublin.” 
 



Protokół I sesji Rady Miasta Lublin IX kadencji (2024-2029) z dn. 7.05.2024 r. – BRM-II.0002.3.5.2024 17/59 

 

 

AD. 5.1. WYBÓR PRZEWODNICZĄCEGO RADY MIASTA LUBLIN 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 1-1) stanowi załącznik nr 
6 do protokołu 

 
Przew. obrad E. Dados „Szanowni państwo radni, przystępujemy teraz do wyboru 
Przewodniczącego naszej Rady. Przypomnę, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy o 
samorządzie gminnym rada wybiera ze swego grona przewodniczącego bez-
względną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 
składu Rady, w głosowaniu tajnym. Do przeprowadzenia tych wyborów musimy 
powołać komisję skrutacyjną. Aby jednak nie pozbawiać możliwości kandydowania 
do tej funkcji żadnego z państwa radnych, wcześniej poproszę państwa radnych o 
zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego naszej Rady. Pan Piotr Choduń.” 
 
Radny Piotr Choduń, Przewodniczący Klubu Radnych Prezydenta Krzysz-
tofa Żuka „Dziękuję, pani przewodnicząca. Szanowni Państwo! W imieniu na-
szego tutaj Klubu Radnych Prezydenta Krzysztofa Żuka chciałem rekomendo-
wać na to stanowisko kolegę Jarosława Pakułę. Krótko chciałem przedstawić 
jego kandydaturę.  

Jest to działacz społeczny z dużym zaangażowaniem w realizowane pro-
jekty. Jest człowiekiem, który podczas swojej wieloletniej działalności samorzą-
dowej udowodnił, że da się być politykiem bliskim ludziom, rozumiejącym ich 
codzienność. Podczas 17 lat w Radzie miasta Lublin, w tym 5 lat w roli jej prze-
wodniczącego dał się poznać nie tylko jako sprawny organizator w sprawach 
lokalnych, ale także jako osoba o szerokich politycznych horyzontach. 

Jarosław Pakuła działalność samorządową rozpoczął w 1999 roku. Do 2001 
roku był członkiem Rady Dzielnicy Węglin Północy Północny, a w latach 2001-2006 
przewodniczącym Zarządu Dzielnicy. Był inicjatorem wielu działań społecznych 
poprawiających warunki życia mieszkańców dzielnicy. Dzięki osobistemu zaanga-
żowaniu w kolejne projekty zyskał uznanie i szacunek lokalnej społeczności. 

Działając w Radzie Dzielnicy Jarosław Pakuła zaangażował się jednocze-
śnie w pracę w sądzie. W latach 2002 do 2006 pełnił funkcję ławnika w Sądzie 
Okręgowym w Lublinie. W listopadzie 2006 roku Jarosław Pakuła po raz pierw-
szy został wybrany radnym miasta Lublin. Od 2010 roku przez dwie kadencje 
pełnił funkcję wiceprzewodniczącego Rady, a w 2018 roku został wybrany prze-
wodniczącym Rady Miasta. Lublin. 

W latach 2012-2015 był członkiem Społecznej Rady w Wojewódzkim 
Ośrodku Medycyny Pracy w Lublinie.  

Lata aktywności w Radzie Miasta Lublin to czas wytężonej pracy skiero-
wanej na rozwój samorządności i partycypacji społecznej. Współpracował z sa-
morządowcami miast partnerskich, solidnie i z dużym zaangażowaniem wyko-
nywał obowiązki radnego, zabiegał o kolejne inwestycje i remonty. Dzięki jego 
inicjatywie i wsparciu został wybudowany i rozpoczął działalność Dzielnicowy 
Dom Kultury Węglin Północny. Był wśród inicjatorów budowy nowej szkoły 
w dzielnicy Węglin. Wspierał działania prezydenta w tworzeniu Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej i budowie Portu Lotniczego. Chętnie współpracował z organiza-
cjami pozarządowymi, wspomagał sport, zarówno profesjonalny, jak i amator-
ski. Brał czynny udział w życiu kulturalnym miasta, wspierał dążenia do zdobycia 
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tytułu Europejskiej Stolicy Kultury, a w kolejnych latach o tytuł Europejskiej Sto-
licy Młodzieży. Jarosław Pakuła swoimi licznymi inicjatywami na rzecz miesz-
kańców Lublina i dotychczasową działalnością wniósł niewątpliwy wkład w roz-
wój społeczno-kulturalny i ekonomiczny miasta. I myślę, że ta rekomendacja 
powinna starczyć, także proszę jeszcze raz o zapisanie kandydatury Jarosława 
Pakuły na rolę przewodniczącego Rady Miasta Lublin. Dziękuję.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Teraz proszę o zabranie głosu pana 
Roberta Derewendę”. 
 
Radny R. Derewenda „Szanowni Państwo! Chciałbym zgłosić kandydata na prze-
wodniczącego Rady Miasta, pana dra Piotra Gawryszczaka. Pan doktor jest rad-
nym pięciu kadencji Rady Miasta Lublin, pełnił również funkcję wiceprzewodniczą-
cego Rady Miasta Lublin w latach 1998-2002. Był również wiceprzewodniczącym 
Zarządu Dzielnicy Dziesiąta. Jest człowiekiem kompromisu, człowiekiem, z którym 
można wiązać, że będzie właściwie prowadził Radę Miasta, że będzie czuwał nad 
kulturą obrad, że będzie szanował tych którzy zabierają głos, wreszcie że będzie 
również szanował szeroką reprezentację w Radzie Miasta, reprezentację, za którą 
odpowiadają nasi mieszkańcy. Proponuję pana dra Piotra Gawryszczaka.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Czy państwo radni zgłaszają jeszcze 
następnych kandydatów? Nie widzę, w takim razie proszę kandydatów: czy wy-
rażają zgodę na kandydowanie? Pan radny Jarosław Pakuła.” 
 
Radny Jarosław Pakuła „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję. Pan radny Piotr Gawryszczak.” 
 
Radny Piotr Gawryszczak „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. obrad „Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeń. Zamykam listę kan-
dydatów. Teraz poproszę o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. 
Proponuję, aby Komisja liczyła 3 osoby. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że 
Rada wyraża na to zgodę. Proszę o zgłaszanie kandydatów.” 
 
Przew. Klubu Radnych Prez. K. Żuka „Dziękuję. Pani przewodnicząca, ja 
chciałem zgłosić z naszego klubu koleżankę Annę Glijer i Zbigniewa Jurkow-
skiego. Dziękuję.” 
 
Przew. Dziękuję bardzo. Kto z Państwa radnych jeszcze chce zgłosić kandy-
data do Komisji Skrutacyjnej?  Pan Piotr Derewenda, pan Robert Derewenda, 
pan radny.” 
 
Radny R. Derewenda „Chciałbym zgłosić do Komisji Skrutacyjnej pana rad-
nego Tomasza Gontarza.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych jeszcze 
chciałby zgłosić kandydata do Komisji? Nie widzę. W takim razie proponuję, 
abyśmy głosowali na listę w całości. Jeśli uzyska ona zwykłą większość głosów, 
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to zostanie przyjęta. Chciałam zapytać o wyrażenie zgody. Czy pani Anna Glijer 
wyraża zgodę?” 
 
Radna Anna Glijer „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Czy pan radny Zbigniew Jurkowski 
wyraża zgodę?” 
 
Radny Zbigniew Jurkowski „Z wielką przyjemnością wyrażam zgodę.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Pan radny Tomasz Gontarz wyraża 
zgodę?” 
 
Radny Tomasz Gontarz „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. obrad E. Dados „Dziękuję bardzo. Wybraliśmy Komisję, rozpoczynamy 
oczywiście głosowanie. 

Głosowanie nr 4. Kto z Państwa radnych opowiada się za powołaniem 
Komisji Skrutacyjnej w składzie: Anna Glijer, Zbigniew Jurkowski i Tomasz Gon-
tarz? Jeszcze sekundę, proszę o głosowanie. Stwierdzam, że przy 30 głosach 
„za” Wysoka Rada wybrała Komisję Skrutacyjną w składzie: pani radna Anna 
Glijer, nowa radna, więc dlatego się zastanawiam, pan radny Zbigniew Jurkow-
ski i pan radny Tomasz Gontarz. 

Przypomnę teraz państwu radnym tryb głosowania tajnego, ustalony w § 62 
Statutu Miasta: „W głosowaniu tajnym używa się kart ostemplowanych pieczęcią 
Rady, przy czym Rada ustala sposób głosowania, a samo głosowanie przeprowadza 
wybrana z grona Rady Komisja Skrutacyjna z wyłonionym spośród siebie przewodni-
czącym. Komisja Skrutacyjna, przed przystąpieniem do głosowania, objaśnia sposób 
głosowania i przeprowadza je wyczytując kolejno radnych z listy obecności. Kart do 
głosowania nie może być więcej niż radnych obecnych na sesji. Po przeliczeniu gło-
sów przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytuje protokół podając wynik głosowa-
nia. Proszę teraz Komisję o wybranie ze swego grona przewodniczącego Komisji 
i przygotowanie z pomocą Biura Rady kart do głosowania. W związku z tym, że prace 
przygotowawcze muszą trochę potrwać, zarządzam piętnastominutową przerwę 
w celu przygotowania kart do głosowania i ustalenia sposobu głosowania.” 
 
Po przerwie:  
 
Przew. obrad E. Dados „Zapraszamy państwa radnych na salę obrad. Sza-
nowni państwo radni, kontynuujemy obrady. Chcę uzmysłowić państwu radnym, 
że głosowanie nad kandydaturą na Przewodniczącego Rady jest w istocie gło-
sowaniem nad uchwałą w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady o treści 
przedstawionej państwu na druku 1-1. Odczytam teraz projekt uchwały:  
Uchwała nr … Rady Miasta Lublin z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie stwierdzenia 
wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Lublin. 

Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609) i art. 92 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2024 r. poz. 107) oraz § 16 ust. 1 
Statutu Miasta Lublin stanowiącego załącznik do uchwały nr 609/XXVIII/2005 
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Rady Miasta Lublin z dnia 24 lutego 2005 r. (Dz. Urz. Woj. Lubelskiego z 2019 r., 
poz. 3791) Rada Miasta Lublin uchwala, co następuje: § 1.Stwierdza się, że 
w wyniku tajnego głosowania na przewodniczącego Rady Miasta Lublin zo-
stał/została wybrany/wybrana radny/radna ……….. § 2. Uchwała wchodzi w ży-
cie z dniem podjęcia. Czy są ze strony państwa radnych jakieś uwagi, bądź 
wnioski do projektu uchwały? Jeśli nie ma… Pan radny Popiel.” 
 
Radny Piotr Popiel „Dziękuję bardzo. Szanowna Pani Przewodnicząca! A czy 
pani przewodnicząca, czy szanowna Komisja byłaby łaskawa przybliżyć nam 
zasady rozstrzygnięcia wyniku głosowania?” 
 
Przew. obrad E. Dados „Proszę państwa, wyniki głosowania, sposób głosowa-
nia przedstawi przewodniczący Komisji Skrutacyjnej. Dziękuję. W związku 
z tym, jeśli oczywiście nie ma już żadnych uwag, przechodzimy do dalszego 
procedowania. W związku z tym, że Komisja Skrutacyjna zakończyła już swoje 
prace, bardzo proszę przewodniczącego Komisji o przedstawienie nam spo-
sobu głosowania, w tym i warunków ważności głosów. Dziękuję.” 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Glijer „Komisja Skrutacyjna 
w składzie: Tomasz Gontarz, Zbigniew Jurkowski, Anna Glijer – przewodni-
cząca Komisji proponuje przeprowadzić głosowanie według następujących za-
sad: na karcie do głosowania zostały wpisane nazwiska zgłoszonych kandyda-
tów na Przewodniczącego w kolejności alfabetycznej. Obok każdego z kandy-
datów została umieszczona jedna kratka. Wyboru dokonuje się stawiając znak 
„X” tylko w jednej kratce przy kandydacie, którego wybieramy. Jeśli ktoś postawi 
znak „X” w kratce przy więcej niż jednym kandydacie, głos będzie nieważny. 
Jeśli natomiast ktoś nie postawi znaku „X” w żadnej kratce, to będzie to uznane 
za wstrzymanie się od wyboru. Za wybranego uważa się tego kandydata, który 
w głosowaniu otrzymał bezwzględną większość głosów. 

Przebieg głosowania odbywać się będzie w następujący sposób: po zakoń-
czeniu stemplowania kart – już jesteśmy po tym etapie – zostaną wyczytani kolejno 
radni, którzy odbiorą swoje karty i po wyborze kandydata wrzucą głosy do urny. Pod-
czas głosowania można skorzystać z parawanu, który znajduje się z tyłu, za nami.” 
 
Radny Z. Jurkowski – członek Kom. Skrut. „Dobrze. Przystępujemy do gło-
sowania: pan radny Bartłomiej Bałaban, pan Eugeniusz Bielak; pan Eugeniusz 
Bielak, pani radna Elżbieta Boczkowska. Pan radny Marcin Bubicz, pani radna 
Justyna Budzyńska. pan radny Piotr Choduń, pani radna Elżbieta Dados, pan 
radny Leszek Daniewski. pan radny Robert Derewenda, pan radny Zdzisław 
Drozd, pani radna Kamila Florek, pan radny Piotr Gawryszczak, pani radna 
Anna Glijer, pan radny Tomasz Gontarz, pan radny Marcin Jakóbczyk. pan Zbi-
gniew Jurkowski, pani radna Magdalena Kamińska, pani radna Monika Kwiat-
kowska, pani radna Jadwiga Mach, pan radny Bartosz Margul, pani radna Mo-
nika Orzechowska, pan radny Jarosław Pakuła, pan radny Tomasz Pitucha, pan 
radny Piotr Popiel, pan radny Andrzej Pruszkowski, pani radna Anna Ryfka, pan 
radny Radosław Skrzetuski, pani radna Magdalena Szczygieł-Mitrus, pan radny 
Konrad Wcisło, pan radny Marcin Wroński.” 
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Przew. obrad E. Dados „Wobec tego, że Komisja Skrutacyjna musi teraz poli-
czyć głosy i ustalić wyniki głosowania oraz sporządzić stosowny protokół, za-
rządzam kolejną, tym razem piętnastominutową przerwę.” 
 
Po przerwie: 
 
Przew. obrad E. Dados „Zapraszam państwa radnych na salę obrad. Sza-
nowni państwo radni, Komisja Skrutacyjna zakończyła już swoje prace. Wo-
bec tego bardzo proszę przewodniczącego Komisji o przedstawienie nam 
protokołu głosowania.” 
 
Przew. Kom. Skrut. A. Glijer „Komisja Skrutacyjna w składzie: Anna Glijer – 
przewodnicząca Komisji, Tomasz Gontarz – członek Komisji, Zbigniew Jurkow-
ski – członek Komisji stwierdza, że na stan 30 radnych obecnych na sesji jest 
30 radnych, co stanowi wymagane quorum. W przeprowadzonym głosowaniu 
tajnym w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Lublin ważnych gło-
sów oddano 30, nieważnych głosów oddano 0. Komisja Skrutacyjna stwierdza, 
że niżej wymienieni kandydaci na Przewodniczącego Rady Miasta Lublin otrzy-
mali następującą liczbę ważnych głosów: Piotr Gawryszczak – 13, Jarosław Pa-
kuła – 17 głosów; wstrzymujących się od głosowania – 0. Komisja Skrutacyjna 
stwierdza, że wymaganą do wyboru na Przewodniczącego Rady Miasta bez-
względną większość głosów otrzymał radny Jarosław Pakuła.” (oklaski) 
 
Protokół Komisji Skrutacyjnej z wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Lublin 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu 
 
Przew. obrad E. Dados „Na podstawie protokołu Komisji Skrutacyjnej stwier-
dzam, że przewodniczącym Rady Miasta wybrany został Radny, Przewodni-
czący Jarosław Pakuła głosami 17 „za”. Odczytam teraz państwu radnym 
uchwałę, którą jak wcześniej wspominałam, podjęliśmy w rezultacie tego głoso-
wania. Uchwała nr 1/I/2024 Rady Miasta Lublin z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie 
stwierdzenia wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Lublin. 
Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gmin-
nym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609) i art. 92 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2024 r. poz. 107) oraz § 16 ust. 1 Statutu 
Miasta Lublin stanowiącego załącznik do uchwały nr 609/XXVIII/2005 Rady 
Miasta Lublin z dnia 24 lutego 2005 r. (Dz. Urz. Woj. Lubelskiego z 2019 r. poz. 
3791) Rada Miasta Lublin uchwala, co następuje: § 1. Stwierdza się, że w wy-
niku tajnego głosowania na przewodniczącego Rady Miasta Lublin został wy-
brany radny Jarosław Pakuła. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Serdecznie gratuluję panu przewodniczącemu i życzę wytrwałości, suk-
cesów w sprawowaniu tej niełatwej, ale jakże zaszczytnej funkcji, cierpliwości 
do nas i chęci do pracy z nami.  

Jednocześnie przekazuje przewodniczącemu przewodnictwo obrad oraz 
wręczam panu. łańcuch Przewodniczącego Rady Miasta Lublin.” (oklaski) 
 
Uchwała nr 1/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 8 do protokołu 
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Nastąpiło wręczenie łańcucha nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady Mia-
sta Lublin Jarosławowi Pakule i odegranie fanfar 
 
Przewodniczący Rady Miasta Lublin Jarosław Pakuła „Serdecznie dziękuję 
za wybór. Serdecznie dziękuję państwu za okazane zaufanie. Zgodnie z rotą 
ślubowania będę reprezentował Radę Lublin godnie, rzetelnie i uczciwie. 

Drodzy państwo, dla dobra mieszkańców, dla dalszego dynamicznego 
rozwoju naszego miasta będę ściśle współpracował z panem prezydentem. 
Będę was wszystkich namawiał do tej dobrej współpracy, jak wspomniałem, dla 
miasta i dla mieszkańców.  

Państwu radnym gratuluję wyboru. Uczestnictwo w Radzie Miasta Lublin, 
to jest zaszczyt, to jest honor, ale to również obowiązek. Życzę państwu dużo 
satysfakcji z pracy, która przed nami. Obiecuję dobrą współpracę z radnymi, ze 
wszystkimi radnymi. Jeszcze raz dziękuję bardzo. (oklaski) 

Szanowni Państwo, potrzebujemy 5 minut przerwy technicznej na przein-
stalowanie sprzętu. Ogłaszam 5 minut przerwy.” 
 
Po przerwie: 
 
Przew. RM J. Pakuła „Zapraszam państwa radnych do sali obrad. Szanowni 
państwo, sprawdzamy listę obecności po przerwie. Bardzo proszę, duży niebie-
ski prostokąt na państwa monitorach – bardzo proszę o potwierdzenie obecno-
ści. No, nie widzę wyników. Bardzo proszę o wyniki. Dwoje nieobecnych rad-
nych. Bardzo proszę o powrót do sali obrad. Obecność potwierdziło 28 radnych, 
mamy więc quorum wymagane do prowadzenia obrad. 

Szanowni Państwo, wznawiam obrady Rady Miasta Lublin po przerwie. 
Mamy zgłoszone 2 osoby do zabrania głosu – jako pierwszy pan Andrzej Prusz-
kowski bardzo proszę.” 
 
Radny Andrzej Pruszkowski „Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Chciał-
bym swój głos rozpocząć od serdecznych gratulacji dla wszystkich koleżanek i ko-
legów. No dobrze, dobrze, będę siedział – to takie modne wezwanie ostatnio. 
Chciałbym rozpocząć swój głos od serdecznych gratulacji do koleżanek i kolegów, 
z którymi dzięki głosom wyborców mogę się tutaj spotkać i spotykać przez najbliż-
sze 5 lat. Mam nadzieję, że to będzie okres dla wszystkich owocny. Panu prze-
wodniczącemu w związku z wynikami przed chwilą ogłoszonymi chciałbym bardzo 
serdecznie pogratulować tego wyniku, traktuję to jako pański osobisty sukces,  
i chciałbym, korzystając z tej okazji, zwrócić uwagę na pewien element związany 
z pracą przewodniczącego, który dotyczy współpracowników, w tym najbliższych 
współpracowników. Szanowni państwo, jak pewnie część z państwa wie, ja pierw-
szy raz miałem przyjemność przekroczyć progi Ratusza jako radny miejski niemal 
dokładnie 30 lat temu, przeżyłem tutaj wiele kadencji, i chcę powiedzieć, że dopiero 
kadencja pod przewodnictwem pana Jarosława Pakuły przyniosła zadziwiający dla 
opinii publicznej rezultat wyborów do prezydium Rady Miasta, także na przewod-
niczących komisji, bowiem wtedy po raz pierwszy została złamana do tej pory re-
spektowana zawsze reguła parytetu reprezentacji poszczególnych formacji poli-
tycznych, stosownie do tego, jakie uzyskały poparcie mieszkańców naszego mia-
sta. Chciałbym przypomnieć, że ta reguła jest stosowana zasadniczo wszędzie – 
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i w układzie parlamentarnym, i w samorządach tam, gdzie reguły kultury politycz-
nej są przestrzegane. Cieszę się, że dzisiaj padły głosy dotyczące współpracy po-
nad podziałami. My deklarujemy z całą pewnością jako radni, niezależnie od tego, 
gdzie dzisiaj na tej sali siedzimy, że taka współpraca będzie miała miejsce i wyra-
zem, i symbolicznym, ale także realnym jest właśnie zastosowanie się do reguły 
demokracji partycypacyjnej i uwzględnienie parytetu stosownie do tego, jak nasi 
mieszkańcy na poszczególne formacje głosowali. Przypomnę, że mam przyjem-
ność zasiadać w ławach komitetu popartego przez 35% mieszkańców Lublina. Co 
się wyraża liczbą powyżej 40000 głosów. I mam nadzieję, że głos tych państwa 
zostanie uwzględniony wtedy, kiedy będziemy ustalać pod wodzą pana przewod-
niczącego nowy skład zarówno prezydium Rady, jak również będziemy wybierali 
przewodniczących poszczególnych komisji. Życzę sukcesów w budowaniu con-
sensusu w tej Radzie polegającego między innymi na tym, że nawzajem się sza-
nując regułę tradycyjnie uznawaną za wyraz kultury politycznej będziemy wspólnie 
przestrzegali. Dziękuję bardzo.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Robert Derewenda, bardzo pro-
szę.” 
 
Radny R. Derewenda „Szanowny Panie Przewodniczący! Oczywiście dołączam 
się również do tych gratulacji. Zgodnie ze Statutem Miasta Lublin § 100 pkt 4 chciał-
bym złożyć zgłoszenie powstania Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, w imie-
niu tego Klubu, jako przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Bartosz Margul – bardzo proszę, 
udzielam panu głosu.” 
 
Radny Bartosz Margul „Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! Pani Prezydent! 
Wysoka Rado! Jeżeli mówimy o dobrych praktykach i gdzieś, jeżeli mówimy o tym, 
że zostały one gdzieś złamane, to pozwolę sobie zauważyć, że w Sejmiku Woje-
wództwa, który… - (Głosy w tle – nieczytelne) – Ale ja panu nie przerywałem. 
Dobrze? W związku z tym, jak państwo zapewne przypuszczacie, tam są dobre 
praktyki i tam taka praktyka jest. Poza tym to jest funkcja reprezentacyjna, repre-
zentuje miasto Lublin, a pozwolę sobie zauważyć, że przez ostatnie 5 lat ani razu 
przy głosowaniu, może przy jakiejś poprawce raz, państwo byliście systematycznie 
przeciwko budżetowi. Ja pamiętam z poprzedniej kadencji, kiedy wiceprzewodni-
czącym był pan, pan... – (Głosy w tle – nieczytelne) – …nie popieraliście państwo, 
po prostu wstrzymywaliście się lub głosowaliście przeciw? Wyłącznie przy jednej 
poprawce, raz pamiętam. Może był jakiś inny wyjątek, natomiast generalnie co do 
zasady byliście państwo przeciwni. I w tej sytuacji trudno sobie wyobrazić, żeby 
taką reprezentację, która jest…, niejako nie wspiera tej polityki miasta, która jest 
prowadzona, żeby do tej reprezentacji dołączył ktoś z państwa. Także proszę się 
też nie dziwić. Dwie kadencje temu pan przewodniczący Ryba był. też żadnej ak-
tywności nie przejawiał. W związku z tym nie widzę powodu, żeby teraz państwa 
przedstawiciel miał reprezentować miasto, kiedy tak naprawdę nie zgadza się 
z polityką miasta. Dziękuję bardzo.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, ja oczywiście nie 
mam..., widzę jeszcze dwa nazwiska i wcale nie jestem skłonny, żeby wam 
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ograniczać możliwość wypowiedzi. Chciałbym tylko zwrócić uwagę, że na tę 
chwilę to może najpierw rozszerzymy porządek obrad, żebyśmy mieli o czym 
rozmawiać, a potem dopiero będziemy dyskutować, bo ta dyskusja rozgorzała 
pomiędzy punktami, więc tak chyba nie do końca jest to odpowiednie miejsce. 
Pan Piotr Popiel chciałby jeszcze coś powiedzieć, tak? Bardzo proszę, udzielam 
panu głosu – pan Piotr Popiel.” 
 
Radny Piotr Popiel „Dziękuję bardzo. Szanowny Panie Przewodniczący! Pani 
Prezydent! Szanowna Rado! Szanowni Państwo! Ja wypowiadałem się, sza-
nowni państwo, już wielokrotnie w zakresie uchwały budżetowej; i przepraszam 
wcześniej już prosiłem, a teraz żądam przeprosin i sprostowania, ponieważ wie-
lokrotnie popierałem zmiany w uchwale budżetowej, wielokrotnie szanowny pa-
nie radny. Proszę sobie zerknąć do protokołów i nie wygłaszać tu kłamstw. To 
są kłamstwa, które ja odbieram personalnie. Zwracał się pan bezpośrednio do 
Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość i jestem takowym radnym. Proszę sobie 
sprawdzić i nie szkalować ani mnie, ani innych osób. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pani Monika Kwiatkowska, bardzo proszę.” 
 
Radna Monika Kwiatkowska „Dziękuję bardzo. Ja chciałam też na wstępie… 
Dziękuję bardzo za głos. Panie Przewodniczący! Państwo Prezydenci! Wysoka 
Rado! Ja chciałam też na wstępie powiedzieć, że…, to jest za kolegą, że w Sej-
miku nie zostały uwzględnione żadne parytety kolejną kadencję. Prawdopodob-
nie będzie to też dotyczyło wyboru przewodniczących komisji stałych, a także 
bardzo bym prosiła kolegów z Klubu, z Klubu PiS o to, aby nie przerywali nam 
notorycznie wypowiedzi, bo my jako Klub słuchamy zawsze państwa w ciszy 
i spokoju, i o to bardzo bym państwa prosiła na początku IX kadencji. Dzię-
kuję bardzo.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję. Pan Bartosz Margul. Ja jeszcze raz chciałbym 
państwa tak bardzo delikatnie przywołać do porządku. Jesteśmy między punk-
tami. Temat, o którym zaczęliście, będzie za chwilę, ale no rozszerzmy porzą-
dek obrad. Pan Bartosz Margul, bardzo proszę.” 
 
Radny B. Margul „Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! Zarzucono mi kłam-
stwo, natomiast pan radny chyba nie słuchał ze zrozumieniem, co mówiłem. Ja 
mówiłem, że sporadycznie państwo i w zasadzie mówiłem jako państwo jako ca-
łość, jako Klub, ja nie wyciągałem poszczególnych głosowań. Jeżeli ktoś dany pro-
jekt uchwały budżetowej wspierał, to chwała mu za. Natomiast generalnie co do 
całości jako Klub, byliście państwo w większości przeciw lub się wstrzymywaliście. 
Tylko ja osobiście pamiętam jedną sytuację, może była dopuszczam to, że może 
było ze dwie, czy trzy, czy może parę w czasie całej kadencji, których nie pamię-
tam, bo były to tak rzadkie sytuacje. Natomiast co do zasady jesteście państwo 
przeciwni polityce, którą prowadzimy w mieście, więc w tej sytuacji domaganie się 
tego, żebyście państwo stanowili reprezentację tego miasta, no, jest moim zda-
niem nie do końca na miejscu. Dziękuję bardzo.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan Andrzej Pruszkowski bardzo proszę.” 
 



Protokół I sesji Rady Miasta Lublin IX kadencji (2024-2029) z dn. 7.05.2024 r. – BRM-II.0002.3.5.2024 25/59 

 

 
Radny A. Pruszkowski „No jest…, przyznaję , że jestem zaskoczony tym, co 
tutaj dzisiaj słyszę, bo zwłaszcza ostatni głos to jest typowy głos dla reprezen-
tanta Frontu Jedności Narodu, czyli takiej formacji, która obowiązywała w sys-
temie dawno minionym i słusznie minionym. Bycie w opozycji jest rzeczą natu-
ralną w demokracji i nie ma co oczekiwać od opozycji, że będzie wszystkie 
przedłożenia rządzącej większości zawsze akceptować i że to ma być warunek 
tego, żeby będąc reprezentantami określonej grupy społecznej nie mieli prawa 
do tego, żeby korzystać z brania udziału w demokracji partycypacyjnej jaką jest 
zastosowanie parytetów. Szanowni państwo, proszę nie oczekiwać, że w de-
mokracji wszyscy będą mieli na każdy temat jednakowy pogląd, a jeżeli go nie 
mają, to w związku z tym ich wyborcy nie mają być prawa reprezentowani tak 
samo godnie jak reprezentanci innej części elektoratu. Proszę się liczyć z tym, 
że demokracja na tym właśnie polega, że są tacy, którzy są przeciw. A to, czy 
my będziemy za czy przeciw w tej kadencji, tego pan jeszcze nie wie, chyba że 
pan ma jakąś wróżkę znajomą i do niej systematycznie chodzi, i wtedy pan wie, 
że jak my się będziemy zachowywać jako Klub w poszczególnych głosowa-
niach. Ja nie wiem, a pan już wie. Także tego chciałem pogratulować, bo to się 
rzadko zdarza, prawda, taką umiejętność partycypacji…, przepraszam, predyk-
cji tego, co się jeszcze nie zdarzyło. Powoływanie się na argumenty historyczne 
i na aktywność poszczególnych radnych w przeszłości jest argumentem, prze-
praszam bardzo, ale zabawnym, dlatego, że nazwiska, które tutaj padały, nie są 
dzisiaj obecne na tej sali. Nie mają nawet możliwości się bronić. A sytuacja do-
tycząca innych jednostek samorządu terytorialnego i ich organów, na przykład 
Sejmiku czy na przykład nie wiem Rady Powiatu X czy Y naprawdę nie ma za-
stosowania odnośnie tego, jak się zachowują radni Rady Miasta. No, my mamy 
tutaj swoje mandaty, otrzymaliśmy je od swoich wyborców, reprezentujemy 
swoje komitety, które deklarują, że przestrzegają reguł demokracji i zmierzają 
do pracy dla dobra wspólnego pana podziałami politycznymi. Dajmy temu wy-
raz. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Drodzy państwo, przypominam – jeste-
śmy między punktami. Ja was bardzo grzecznie proszę o to, żebyście się już 
nie zgłaszali do głosu. No w innym przypadku ja poddam pod głosowanie za-
kończenie tej dyskusji. Mamy jednego dysku... Miałem jednego dyskutanta – 
pana Tomasza Pituchę, zgłosił się pan Robert Derewenda, pan Piotr Popiel. Ja 
zgłaszam formalny wniosek o zamknięcie listy mówców. Możemy przegłosować 
wniosek formalny? 

Głosowanie nr 6. Kto z państwa jest „za” zamknięciem listy mówców, kto  
„przeciw”, kto „wstrzymał się od głosu? Bardzo proszę o wyniki głosowania. 
17 głosów „za”, 11 „przeciw”. 1 „wstrzymujący się”. Lista mówców została za-
mknięta. Jako pierwszy pan Tomasz Pitucha, z tych trzech osób, które wcze-
śniej się zgłosiły, bardzo proszę.” 
 
Radny Tomasz Pitucha „Dziękuję, panie przewodniczący. Ja chciałem tak na-
prawdę złożyć wniosek o przejście do realizacji porządku obrad, ale pan już 
złożył inny wniosek, więc ja rezygnuję z głosu.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Robert Derewenda.” 
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Radny R. Derewenda „Ja chciałbym tylko przypomnieć, że odpowiadamy na 
państwa apel. To państwo podjęli apel o współpracę i my… (część wypowiedzi 
nieczytelna), czyli wyobrażamy sobie tę współpracę nie jako frazes wzywający 
do tego, żeby podjąć taką współpracę, ale współpracę już w pierwszym punkcie, 
czyli w wyborze wiceprzewodniczących, a za chwileczkę również przewodniczą-
cych poszczególnych komisji.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję. Pan Piotr Popiel, bardzo proszę.” 
 
Radny P. Popiel „Panie przewodniczący, zwracam się do w sumie do dwóch 
panów Przewodniczących – pan przewodniczący Jarosław i szanowny kolega 
Piotr Choduń. Ja jestem człowiekiem cierpliwym. I apeluję jeszcze raz, ja mam 
dość wygłaszania pomówień i kłamstw w moim kierunku. Ja mam dość przeka-
zywania kłamstw, które mam prawo jako członek Klubu Radnych Prawo i Spra-
wiedliwość komentować, i mam dość tych sytuacji, które miały miejsce i w po-
przedniej kadencji. Serdecznie proszę o to, albo państwo będziecie operować 
na rzetelnych danych, że tyle i tyle razy głosowałem „za”, głosowałem „przeciw”,  
czy „wstrzymałem się”, a nie będzie tutaj powtarzane po 15 razy sformułowanie, 
że non stop jesteśmy „przeciw”, bo to godzi w moje dobre imię jako radnego. 
Nasze, szanowni państwo, posiedzenie słuchają nie tylko państwo, słuchają 
urzędnicy słuchają też mieszkańcy. Mam dość kreowania przez szanownych 
niektórych kolegów kreowania mojej osoby, że ja mam być wiecznie „przeciw”. 
Bardzo proszę. Ale panie radny, niech pan zrobi statystykę, niech pan przejrzy 
5,5 roku. Ja się nie wstydzę ani jednego swojego głosowania. Natomiast abso-
lutnie mam dość wygłaszania kłamstw, że tylko i wyłącznie raz głosowałem za 
budżetem. Absolutnie. I proszę, panie przewodniczący o to, żeby na tego typu 
wypowiedzi nie było tu miejsca? Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dobrze. Szanowni państwo, proponuje rozszerzenie dzi-
siejszego porządku obrad o następujące punkty – projekty uchwał grupy radnych: 
po pierwsze – wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta jako punkt 5.2.  w po-
rządku obrad; wybór członków Komisji Rewizyjnej jako punkt 5.3. w porządku ob-
rad; wybór Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej jako punkt 5.4. w porządku ob-
rad; wybór członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jako punkt 5.5.; wybór 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jako punkt 5.6.; ustalenie 
składów osobowych Komisji stałych Rady Miasta Lublin z wyjątkiem Komisji Rewi-
zyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jako punkt 5.7.; wybór przewodni-
czących komisji stałych Rady Miasta Lublin z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej oraz 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jako punkt 5.8.; wskazanie Wiceprzewodniczą-
cego Rady Miasta Lublin do podpisywania poleceń wyjazdów służbowych Prze-
wodniczącego Rady Miasta Lublin jako punkt 5.9.; ustalenie wynagrodzenia mie-
sięcznego dla Prezydenta Miasta Lublin jako punkt 5.10. porządku obrad, a po-
nadto o wprowadzenie punktów: Informacje Przewodniczącego Rady Miasta jako 
punkt 5.11. Zamknięcie obrad jako punkt 5.12. 

Drodzy państwo, rozpoczniemy teraz głosowanie o zaproponowane przeze 
mnie zmiany. Możemy? Proszę? Tak, jako punkt 1 – wybór Wiceprzewodniczą-
cych Rady Miasta Lublin. Bardzo proszę, głosujemy nad zmianą porządku obrad. 
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Głosowanie nr 7. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 

się” od głosu?. 30 głosów „za” – jednogłośnie podjęliśmy decyzję o rozszerzeniu 
porządku obrad o ten punkt. 

Kolejna propozycja – wybór członków Komisji Rewizyjnej. Bardzo proszę 
o określenie tematu. 

Głosowanie nr 8. Kto z państwa głosuje „za” rozszerzeniem w tym zakre-
sie, kto jest „przeciw”, kto „się wstrzymał”? Kolejny raz jednogłośnie podjęliśmy 
decyzję o rozszerzeniu porządku obrad. 

Następna propozycja – wybór Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej jako 
punkt 5.4. 

Głosowanie nr 9. Kto z państwa jest „za” rozszerzeniem porządku obrad 

w tym zakresie, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? Kolejny raz 

jednogłośnie podjęliśmy decyzję o rozszerzeniu porządku obrad. 

Następna propozycja – wybór członków Komisji Skarg, Wniosków i Pety-

cji jako punkt 5.5. 

Głosowanie nr 10. Kto z państwa jest „za” propozycją, kto „przeciw”, kto  

„wstrzymał się” od głosu? 30 głosów „za” – kolejny raz jednogłośnie wprowadzi-

liśmy do porządku obrad ten punkt. 

Następna propozycja – wybór Przewodniczącego Komisji, Skarg, Wnio-

sków i Petycji jako punkt 5.6. 

Głosowanie nr 11. Kto „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? 

Kolejny raz jednogłośnie rozszerzyliśmy porządek obrad. 

Następna propozycja – ustalenie składów osobowych komisji stałych 

Rady Miasta Lublin z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wnio-

sków i Petycji jako punkt 5.7. 

Głosowanie nr 12. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 

się” od głosu? Kolejny raz jednogłośnie zmieniliśmy porządek obrad. 

Następna propozycja – wybór przewodniczących komisji stałych Rady 

Miasta Lublin, z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji jako punkt 5.8. 

Głosowanie nr 13. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 

się” od głosu? Tak. Wprowadziliśmy do porządku również i punkt wspomniany 

wcześniej, czyli wybór przewodniczących komisji stałych. 

Następna propozycja – wskazanie Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Lublin do podpisywania poleceń wyjazdów służbowych Przewodniczącego 

Rady Miasta Lublin jako punkt 5.9. 

Głosowanie nr 14. Kto z państwa jest „za” wprowadzeniem tego punktu, 

kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? Również i ten punkt wprowadziliśmy 

jednogłośnie. 

Kolejna propozycja – ustalenia wynagrodzenia miesięcznego dla Prezy-

denta Miasta Lublin jako punkt 5.10 porządku obrad. Mamy to na druku 10-1. 

Głosowanie nr 15. Kto z Państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 

się” od głosu? Kolejny raz jednogłośnie wprowadziliśmy ten punkt do po-

rządku obrad. 
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I ostatnia propozycja – jest to propozycja o wprowadzenie punktów Infor-

macje Przewodniczącego Rady Miasta jako punkt 5.11. i Zamknięcie obrad – 

punkt 5.12. Będziemy to głosować łącznie. 

Głosowanie nr 16. Kto z państwa radnych jest „za”, kto „przeciw”, kto 

„wstrzymał się” od głosu? I kolejny raz jednogłośnie wprowadziliśmy te dwa 

ostatnie punkty do porządku obrad. Dziękuję bardzo.” 

 

AD. 5.2. WYBÓR WICEPRZEWODNICZĄCYCH RADY MIASTA LUBLIN 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 2-1) stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „Przechodzimy w takim razie do realizacji tego porządku, 
który przed chwilą ustaliliśmy i zaczynamy od wyboru Wiceprzewodniczących 
Rady Miasta Lublin. 

Szanowni Państwo, zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gmin-
nym wiceprzewodniczących wybiera się podobnie jak przewodniczącego bez-
względną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 
składu rady w głosowaniu tajnym. Najpierw zgłosilibyśmy kandydatów, następ-
nie powołamy Komisję Skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyborów. Oczywiście 
możemy również pozostawić Komisję w tym samym składzie, jeżeli państwo nie 
będziecie zgłaszać sprzeciwu, a członkowie Komisji nie będą w gronie kandy-
datów na przewodniczących.  

Przypominam, że zgodnie z § 16 Statutu Miasta Lublin musimy wybrać 
trzech wiceprzewodniczących Rady. W związku z tym proszę o zgłaszanie kan-
dydatów na wiceprzewodniczących Rady Miasta Lublin. Prosił o głos pan Piotr 
Choduń? Bardzo proszę. 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję. Panie Przewodniczący!  
Państwo Prezydenci! W imieniu Klubu Radnych Prezydenta Krzysztofa Żuka 
chciałem zgłosić na stanowisko wiceprzewodniczących następujące osoby 
z naszego Klubu: jest to radna Monika Kwiatkowska, radna Monika Orzechow-
ska i radna Anna Ryfka. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Piotr…, pan Robert Derewenda, 
bardzo proszę.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Panie Przewodniczący! Chciałbym zgłosić 
na wiceprzewodniczących Rady Miasta trzy kandydatury: pana Andrzeja Prusz-
kowskiego, pana Tomasza Pituchę i pana dra inż. Piotra Popiela.” 
 
Przew. RM J. Pakuła  Czy to są wszystkie zgłoszenia? Nie widzę więcej pro-
pozycji. Jeśli tak, zamykam listę kandydatów na wiceprzewodniczących Rady. 

Pozwólcie państwo, że zapytam zgłoszonych radnych o zgodę na kandy-
dowanie według kolejności zgłoszeń: pani Monika Kwiatkowska jako pierwsza.” 
 
Radna M. Kwiatkowska „Tak, wyrażam zgodę. Dziękuję.” 
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Przew. RM J. Pakuła „Pani Monika Orzechowska.” 
 
Radna Monika Orzechowska „Tak, panie przewodniczący, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pani Anna Ryfka.” 
 
Radna Anna Ryfka „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Andrzej Pruszkowski.” 
 
Radny A. Pruszkowski „Tak.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Tomasz Pitucha.” 
 
Radny T. Pitucha „Wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Piotr Popiel.” 
 
Radny P. Popiel „Tak, z wielką radością wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję. Kolejnym etapem naszych wyborów jest po-
wołanie Komisji Skrutacyjnej, chyba że wyrażacie państwo zgodę na to, żeby 
pozostała ta sama, jak nie usłyszę sprzeciwu. Dobrze sobie radziła, tak? dobrze. 
Sprzeciwu nie słyszę. Czyli ta sama Komisja Skrutacyjna będzie pracowała nad 
przebiegiem wyborów. Nie muszę, panie mecenasie, przegłosowywać po raz 
drugi, czy powinienem? Nie, nie było sprzeciwu możemy.  

Proszę bardzo Komisję Skrutacyjną o dokonanie wyboru ze swojego 
grona przewodniczącego Komisji, a następnie o podjęcie prac przygotowaw-
czych do wyboru trzech Wiceprzewodniczących Rady, a więc: po pierwsze – 
przygotowanie kart do głosowania, wyjaśnienie sposobu głosowania i warunków 
ważności głosu. W tym celu ogłaszam 20-minutową przerwą. Troszkę więcej 
pracy będzie miała Komisja Skrutacyjna. No, 18-minutową, do 14.15.” 
 
Po przerwie: 
 
Przew. RM J. Pakuła „Zapraszam państwa radnych do sali obrad. Proszę 
sprawdzić obecność. Szanowni Państwo, radni, bardzo proszę o zajmowanie 
miejsc, sprawdzimy za chwilę obecność po przerwie. Drodzy państwo, potwier-
dzamy obecność po przerwie (głosowanie nr 17). Bardzo proszę o potwierdze-
nie obecności po przerwie. Poproszę o wyniki. Potwierdziło obecność 27 rad-
nych. Wznawiam obrady Rady Miasta Lublin po przerwie. 

Przypominam państwu, że rezultat tego głosowania, podobnie jak w przy-
padku głosowania nad wyborem Przewodniczącego, będzie zapisany w formal-
nej uchwale naszej Rady. Głosując więc nad wyborem Wiceprzewodniczących, 
głosujemy również nad uchwałą w tej sprawie o treści przedstawionej państwu 
na druku numer 2-1. Odczytam państwu projekt uchwały z dnia 7 maja 2024 r. 
Uchwała Rady Miasta w sprawie stwierdzenia wyboru Wiceprzewodniczących 
Rady Miasta Lublin. 
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Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorzą-

dzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609) i art. 92 ust. 3 z dnia 5 czerwca 1998 
o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2024 pozycja 107) oraz § 16 ust. 1 Statutu 
Miasta Lublin stanowiącego załącznik do uchwały numer 609/XXVIII/2005 Rady 
Miasta Lublin z dnia 24 lutego 2005 r. (Dz. Urz. Woj. Lubelskiego z 2019 r., poz. 
3791) Rada Miasta Lublin uchwala, co następuje: § 1. Stwierdza się, że w wy-
niku tajnego głosowania wiceprzewodniczącymi Rady Miasta zostali wybrani 
radni – i tutaj kolejno trzech. § 2.  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Czy są ze strony państwa radnych jakieś uwagi, bądź wnioski do projektu 
uchwały? Nie widzę. Jeśli nie ma, przechodzimy do dalszego procedowania. 
A w związku z tym, że Komisja Skrutacyjna jest gotowa, bardzo proszę prze-
wodniczącą Komisji o zaproponowanie sposobu głosowania i warunków waż-
ności głosów. Bardzo proszę.” 
 
Przew. Kom. Skrut. A. Glijer „Proponujemy przeprowadzić głosowanie według na-
stępujących zasad: na karcie do głosowania zostały wypisane nazwiska zgłoszo-
nych kandydatów na wiceprzewodniczących w kolejności alfabetycznej. Obok każ-
dego kandydata została umieszczona jedna kratka. Wyboru dokonujemy stawiając 
znak „X” w kratce przy kandydacie, którego wybieramy, wybieramy trzech wiceprze-
wodniczących, a więc znaków „X” stawiamy co najmniej jeden, ale nie może być ich 
więcej niż trzy. Jeżeli ktoś postawi znak „X” w kratce przy więcej niż trzech kandy-
datach, głos będzie nieważny. Jeżeli natomiast ktoś nie postawi znaku „X” w żadnej 
kratce, będzie to oznaczało wstrzymanie się od głosu. Za wybranego uważa się tego 
kandydata, który w głosowaniu otrzymał bezwzględną większość głosów. W przy-
padku nieobsadzenia jednego stanowiska lub drugiego stanowiska wiceprzewodni-
czących, przeprowadzimy ponowną procedurę wyboru Wiceprzewodniczącego lub 
Wiceprzewodniczących. Jeśli natomiast żaden z kandydatów nie uzyska wymaga-
nej większości głosów, wówczas głosowanie zostaje powtórzone, przy czym nie 
poddaje się pod głosowanie kandydatury, która wcześniej uzyskała najmniejszą 
liczbę głosów. Przebieg głosowania odbywać się będzie w następujący sposób: po 
zakończeniu stemplowania kart do głosowania wyczytani zostaną kolejno radni, któ-
rzy odbiorą swoje karty. I po wyborze kandydata kandydatów wrzucają swoje głosy 
do urny. Podczas głosowania można korzystać z parawanu.” 
 
Radny Z. Jurkowski – członek Kom. Skrut „Poproszę – pan Bartłomiej Bałaban.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Ale zapytam jeszcze, czy państwo radni 
wyrażają zgodę na taki sposób głosowania? Jeśli nie ma sprzeciwu, bardzo pro-
szę o przeprowadzenie głosowania.” 
 
Radny Z. Jurkowski – członek Kom. Skrut. „Pan Eugeniusz Bielak; pani Elż-
bieta Boczkowska. pan radny Marcin Bubicz, pani radna Justyna Buczyńska… 
Budzyńska, przepraszam bardzo, przepraszam najmocniej; pan radny Piotr 
Choduń, pani Elżbieta Dados; pan radny Leszek Daniewski; pan radny Robert 
Derewenda; pan radny Zdzisław Drozd, pani radna Kamila Florek, pan radny  
Piotr Gawryszczak; pani radna Anna Glijer. pan Tomasz Gontarz; pan radny 
Marcin Jakóbczyk, pan radny Zbigniew Jurkowski; pani radna Magdalena Ka-
mińska; pani radna Monika Kwiatkowska; pani radna Jadwiga Mach; pan radny 
Bartosz Margul; pani Monika Orzechowska; pan radny Jarosław Pakuła; pan 
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radny Tomasz Pitucha; pan radny Piotr Popiel; pan radny Andrzej Pruszkowski; 
pani radna Anna Ryfka; pan radny Radosław Skrzetuski; pani Magdalena 
Szczygieł-Mitrus; pan radny Konrad Wcisło, pan radny Marcin Wroński.” 
 

Przew. RM J. Pakuła „Pan Leszek Daniewski, bardzo proszę.” 
 

Radny Leszek Daniewski „Dziękuję, panie przewodniczący. Z ust pani prze-

wodniczącej Komisji padło takie stwierdzenie, że za wybraną, za wybraną osobę 

będzie uznana ta, która zdobyła bezwzględną większość głosów. Nie możemy 

założyć, że tylko trzy osoby uzyskają bezwzględną większość, dlatego też 

osoby, które zyskały bezwzględną większość w kolejności zdobytych głosów. 

Słucham? 6 osób może być mieć bezwzględną większość, ale wchodzą tylko te 

osoby, które zdobyły najlepiej.”  
 

Przew. RM J. Pakuła „Dobrze. Szanowni Państwo! W związku z tym, że Komi-

sja Skrutacyjna musi policzyć głosy i sporządzić stosowny protokół z wynikami 

głosowania, ogłaszam 15-minutową przerwę. Widzimy się o 14.45.” 

 

Po przerwie: 
 

Przew. RM J. Pakuła „Zapraszam państwa radnych do sali obrad. Tak, dobrze. 

Możemy sprawdzić listę po przerwie? Jeszcze raz zapraszam państwa radnych do 

sali obrad za chwilę sprawdzimy listę obecności po przerwie (głosowanie nr 18). 

Bardzo proszę, na państwa monitorach duży niebieski prostokąt – proszę o po-

twierdzenie obecności. Bardzo proszę o wyniki… - (Przew. Kom. Skrut. A. Glijer 

„Komisja skrutacyjna w składzie….”) – Nie, nie, powolutku. Proszę o wyniki obec-

ności. (śmiech) Obecność potwierdziło 27 radnych. Wznawiam obrady Rady Mia-

sta Lublin po przerwie. A w związku z tym, że Komisja Skrutacyjna zakończyła 

swoje prace, bardzo proszę o odczytanie protokołu z wynikami głosowania.” 
 

Przew. Kom. Skrut. A. Glijer „Komisja Skrutacyjna w składzie: Anna Glijer – 

przewodnicząca Komisji, Tomasz Gontarz – członek Komisji, Zbigniew Jurkow-

ski – członek Komisji stwierdza, że na stan 30 radnych obecnych na sesji jest 

30 radnych, co stanowi wymagane quorum. W przeprowadzonym głosowaniu 

tajnym w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miasta Lublin oddano 

30 ważnych głosów, nieważnych głosów – 0. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że 

niżej wymienieni kandydaci na Wiceprzewodniczących Rady Miasta Lublin 

otrzymali następującą liczbę ważnych głosów: Monika Kwiatkowska – 17, Mo-

nika Orzechowska – 17, Tomasz Pitucha – 13, Piotr Popiel – 13, Andrzej Prusz-

kowski – 13, Anna Ryfka – 17. Głosów wstrzymujących się od głosowania – 0.  

Komisja Skrutacyjna stwierdza, że wymaganą do wyboru na Wiceprzewodni-

czących Rady Miasta Lublin bezwzględną większość głosów otrzymały radne: 

Monika Kwiatkowska, Monika Orzechowska i Anna Ryfka.” (oklaski) 
 

Protokół Komisji Skrutacyjnej z wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miasta Lu-

blin stanowi załącznik nr 10 do protokołu 
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Radny Z. Jurkowski „Ja tak skromnie chciałbym poprosić o brawa dla Komisji 

Skrutacyjnej.” (brawa) 

 

Przew. RM J. Pakuła „Na podstawie protokołu Komisji skrutacyjnej stwierdzam, 

że Wiceprzewodniczącymi Rady Miasta wybrani zostali, albo raczej wybrane 

zostały: pani Monika Kwiatkowska, pani Monika Orzechowska i pani Anna 

Ryfka. Odczytam teraz Państwu radnym treść uchwały, którą podjęliśmy w re-

zultacie tego głosowania. 

Uchwała nr 2/I/2024 Rady Miasta Lublin z 7 maja 2024 r. w sprawie stwierdzenia 

wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miasta Lublin. Na podstawie art. 19 ust. 1 

ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609) 

i art. 92 ust. 3 z dnia 5 czerwca 1998 o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2024 

pozycja 107) oraz § 16 ust. 1 Statutu Miasta Lublin stanowiącego załącznik do 

uchwały numer 609/XXVIII/2005 Rady Miasta Lublin z dnia 24 lutego 2005 r. 

Rada Miasta Lublin uchwala, co następuje: § 1. Stwierdza się, że w wyniku taj-

nego głosowania wiceprzewodniczącymi Rady Miasta zostali wybrani: Monika 

Kwiatkowska, pani Monika Orzechowska i pani Anna Ryfka. § 2.  Uchwała 

wchodzi z dniem podjęcia. Serdecznie gratuluję paniom przewodniczącym i za-

praszam do stołu prezydialnego. – (Głosy w tle – nieczytelne) – Zaproszę was 

23 maja. Przechodzimy do kolejnego punktu. Wybór… Już, już, zaraz.” 

 

Uchwała nr 2/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-

łącznik nr 11 do protokołu 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Lublin Monika Orzechowska „Panie 

Przewodniczący! Chciałabym serdecznie podziękować członkom Wysokiej 

Rady za zaufanie i wybór mnie na Wiceprzewodniczącą. To dla mnie ogromny 

zaszczyt, który będę traktować z najwyższym szacunkiem. Pięknie dziękuję.” 

 

Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pani Monika Kwiatkowska.” 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Lublin Monika Kwiatkowska „Dziękuję 

bardzo, Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Koledzy i Koleżanki z Klubu Pre-

zydenta Krzysztofa Żuka! Bardzo dziękuję wam za zaufanie i za daną szansę 

mi w tym dniu,  w tej chwili i na następną kadencję. Dziękuję serdecznie. Nato-

miast chciałam też podkreślić, ponieważ jest to dla mnie bardzo ważny moment, 

że po raz pierwszy…, jest to moment właściwie historyczny, ponieważ po raz 

pierwszy w Radzie Miasta Lublin w prezydium Rady będą zasiadały trzy kobiety. 

Gratuluję moim koleżankom z całego serca. Także chciałam zaznaczyć, że po 

raz pierwszy w Radzie Miasta Lublin jest więcej kobiet w tej kadencji pań za-

siada w ławach radnych 12. Przy okazji też gratuluję wszystkim koleżankom 

radnym z jednej i z drugiej strony ław. Dziękuję serdecznie.” 

 

Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo.” 
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AD. 5.3. WYBÓR CZŁONKÓW KOMISJI REWIZYJNEJ 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 3-1) stanowi załącznik 
nr 12 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „Przechodzimy do kolejnego punktu – jest to wybór człon-
ków Komisji Rewizyjnej. Sposób wyboru członków Komisji Rewizyjnej określa 
§ 85 Statutu Miasta. Przypomnę, że Rada powołuje Komisję w składzie 7 osób 
z zastrzeżeniem, że wchodzą do niej przedstawiciele wszystkich klubów rad-
nych oraz radnych niezrzeszonych, według zasady proporcjonalności, to jest 
poprzez zastosowanie współczynnika, który jest ilorazem liczby radnych w Ra-
dzie przez liczbę członków Komisji Rewizyjnej. Współczynnik ten dla naszej 
Rady wynosi 4,428. Dzieląc ten współczynnik przez liczbę radnych poszczegól-
nych klubów. Dochodzimy do wniosku, że Klub. Radnych Prezydenta Krzysz-
tofa Żuka – 17 osób – powinien mieć w Komisji Rewizyjnej 4 mandaty, Klub 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości liczący 13 osób – 3 mandaty. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu, to będę oczekiwał, że w takich właśnie proporcjach poszczególne 
kluby zgłoszą swoich przedstawicieli do Komisji. Proszę przewodniczących klu-
bów o zgłaszanie swoich kandydatów. Przypomnę też, że zgodnie z art. 18a 
ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, członkami Komisji Rewizyjnej nie mogą 
zostać wybrani przewodniczący i wiceprzewodniczący Rady. Pan Piotr Choduń, 
bardzo proszę.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję. Czy mogę? Panie Prze-
wodniczący! Chciałem z naszego Klubu zgłosić następujące osoby: pan Zbi-
gniew Jurkowski, Marcin Bubicz, Marcin Wroński i tutaj..., skoro nie może pani 
Monika Kwiatkowska, z tego, co zrozumiałem, tak? Czy może? – (Głosy z sali 
„Nie może.”) – Nie może? To Kamilę Florek. – (Radna J. Mach, poza mikrofo-
nem „Nie, wiceprzewodniczący nie mogą…”; inne głosy z sali „Już wiemy.”) – 
Jeszcze raz powtórzę: pan Zbigniew Jurkowski, Marcin Bubicz, Marcin Wroński 
i Kamila Florek.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Przez eSesję możemy? – (Głosy z sali 
– nieczytelne; Radny R. Derewenda „Panie przewodniczący, ja proszę o głos.”) 
– Bardzo proszę, właśnie usiłuję panu udzielić głosu.” 
 
Radny R. Derewenda „Panie przewodniczący, zgłosiłem się przez eSesję, wy-
świetla to się na tablicy w prawym, dolnym rogu. Nie wyświetla się natomiast na 
pozostałych komputerach. Proszę o wyjaśnienie tej kwestii, ja się zgłaszam od 
kilku minut. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Na moim komputerze również się nie wyświetla, dlatego 
ja nie udzieliłem panu głosu. Kwestię wyjaśnimy ze służbami technicznymi, a te-
raz bardzo proszę o zgłoszenie członków do Komisji Rewizyjnej. Bardzo proszę, 
pan Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Szanowni Państwo! Problem polegał na tym, 
że ja nie mogłem się zgłosić do dyskusji z mojego komputera, bez względu na 
to, w którym miejscu siedzę, To jest bardzo kluczowe, no bo za chwileczkę będę 
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zgłaszał do poszczególnych komisji, więc trudno sobie wyobrazić, żebyśmy mo-
gli dalej procedować. 

Chciałem pogratulować oczywiście przewodniczącym wyboru na tak za-
szczytną funkcję, ale bez względu na to, czy to są kobiety, czy mężczyźni, to 
tylko reprezentują jeden Klub, i nie jest to dobry obyczaj w naszej Radzie, który 
państwo wprowadzają. Jesteśmy drugim Klubem i państwo nie dają szansy żad-
nej partycypacji, żadnej współpracy. Przed chwileczką państwo mówili o tym, że 
zapraszają nas do współpracy, ale nie dają nam szansy w tej współpracy, więc 
trudno sobie tę współpracę wyobrazić, bo nie wiem, na jakich warunkach. Jak 
by państwo mogli te warunki określić, jak państwo sobie wyobrażają współ-
pracę, kiedy my nie mamy możliwości partycypacji w tej Radzie Miasta. Dziękuję 
uprzejmie.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję. Ja oczekuję na zgłoszenie trzech kandydatów 
do Komisji Rewizyjnej.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „To była moja wypowiedź poprzednio, bo ja 
się zgłaszałem wcześniej jeszcze. I teraz, jeżeli chodzi o zgłoszenia do Komisji 
Rewizyjnej, proszę państwa, to momencik, potrzebuję chwilę, bo się rozproszy-
łem prze te problemy komputerowe.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dobrze, proszę mikrofon troszkę bliżej ust, dobrze?” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Do Komisji Rewizyjnej proponuję pana Zdzi-
sława Drozda, pana radnego Piotra Gawryszczaka i panią radną Justynę Bu-
dzyńską.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Tak bardzo proszę, czy zgłoszeni radni wyrażają zgodę 
na kandydowanie? Jako pierwszy zgłoszony pan Zbigniew Jurkowski – (Radny 
Z. Jurkowski – poza mikrofonem) – Zaraz, proszę, dobrze by było do mikrofonu 
włączonego.” 
 
Radny Z. Jurkowski „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan Marcin Bubicz.” 
 
Radny M. Bubicz „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Marcin Wroński. Proszę się zgłosić 
przez eSesję. Bardzo proszę.” 
 
Radny Marcin Wroński „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pani Kamila Florek.” 
 
Radna Kamila Florek „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Zdzisław Drozd? Proszę zgłosić 
się przez eSesję, ja dopiero wtedy mam szansę udzielenia głosu.” 
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Głosy w tle - nieczytelne 
 
Radny Z. Drozd „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Piotr Gawryszczak. 
 
Radny P. Gawryszczak „Już się zgłosiłem dawno. Wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pani Justyna Budzyńska. 
 
Radna Justyna Budzyńska „Wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Przypomnę teraz, że  § 85 ust. 3 Statutu 
określa, że wyboru członków Komisji dokonała Rada w głosowaniu, przy czym 
głosowanie odbywa się odrębnie nad każdą zgłoszoną kandydaturą. Oczywi-
ście wybór odbywa się zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym. W re-
zultacie wyborów Rada podejmie jednocześnie uchwałę w sprawie wyboru 
członków Komisji Rewizyjnej. Projekt uchwały otrzymali państwo na druku 3-1. 
Ja już może tym razem nie będę tego projektu czytał – projekt uchwały macie 
państwo w zakładce systemu Zimbra. Czy są z państwa strony jakieś uwagi, 
wnioski do projektu uchwały? Nie widzę. Jeśli nie ma uwag, przechodzimy do 
dalszego procedowania. Poddaję więc pod głosowanie kolejno zgłoszonych 
kandydatów?  

Głosowanie nr 19. Kto jest „za” powołaniem radnego Zbigniewa Jurkow-
skiego w skład Komisji Rewizyjnej, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Nie wi-
dzę tabeli. 30 głosów „za”. Informuję, że jednogłośnie powołaliśmy pana Zbi-
gniewa Jurkowskiego w skład Komisji Rewizyjnej. 

Kolejny kandydat jest to. Marcin Bubicz. Bardzo proszę o określenie te-
matu głosowania. 

Głosowanie nr 20. Kto z państwa jest „za” powołaniem radnego Marcina 
Bubicza w skład Komisji Rewizyjnej? Jednogłośnie 30 głosami „za” powołaliśmy 
pana Marcina Bubicza w skład Komisji Rewizyjnej.  

Kolejny kandydat to jest pan Marcin Wroński. Bardzo proszę o określenie 
tematu. 

Głosowanie nr 21. Kto z państwa jest „za” wyborem pana radnego Mar-
cina Wrońskiego w skład Komisji Rewizyjnej, kto jest przeciw? Dziękuję. 30 gło-
sów „za”. Jednogłośnie wybraliśmy pana Marcina. W skład Komisji Rewizyjnej.  

Kolejna kandydatka – tym razem jest to pani Kamila Florek. Bardzo pro-
szę o określenie tematu głosowania. 

Głosowanie nr 22. Kto z państwa jest „za” wyborem pani Kamili Florek 
w skład Komisji Rewizyjnej? 30 głosów „za”. Jednogłośnie wybraliśmy panią Ka-
milę skład Komisji Rewizyjnej. 

Następny kandydat, to jest Pan Zdzisław Drozd. Głosowanie nr 23. Kto 
z państwa jest „za” wyborem pana radnego Zdzisława Drozda w skład Komisji 
Rewizyjnej? 30 osób „za”. Dziękuję bardzo. Jednogłośnie wybraliśmy pana rad-
nego. 
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Następna kandydatura to pan Piotr Gawryszczak. Głosowanie nr 24. Kto 

z państwa jest „za” wyborem pana Piotra Gawryszczaka w skład Komisji Rewi-
zyjnej, kto jest „przeciw”, kto „się wstrzymał”? 30 głosów „za”. Dziękuję bardzo. 
Jednogłośnie wybraliśmy pana Piotra. 

I pani Justyna Budzyńska – to jest następny kandydat do składu Komisji 
Rewizyjnej.  

Głosowanie nr 25. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymuje 
się”? 30 głosów „za”. Jednogłośnie wybraliśmy panią Justynę Budzyńską 
w skład Komisji Rewizyjnej. 

Stwierdzam, że członkami Komisji Rewizyjnej zostali wybrani następujący 
radni: pan Zbigniew Jurkowski, pan Marcin Bubicz, pan Marcin Wroński, pani 
Kamila Florek, pan Zdzisław Drozd, pan Piotr Gawryszczak i pani Justyna Bu-
dzyńska. 

W rezultacie tych wyborów nasza Rada podjęła uchwałę w sprawie wy-
boru członków Komisji Rewizyjnej o następującej treści: Uchwała numer 
3/I/2024 Rady Miasta Lublin z 7 maja 2024 r. 

Na podstawie art. 18 a ust. 1 i 2 ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609) § 85 ust. 1 i 3 oraz § 68 pkt 1 Statutu Miasta 
Lublin stanowiącego załącznik do uchwały numer 609/XXVIII/2005 Rady Miasta 
Lublin z dnia 24 lutego 2005 r. Rada Miasta Lublin stwierdza, co następuje: 
§ 1. członkami Komisji Rewizyjnej zostali wybrani następujący Radni wymie-
nieni przeze mnie wcześniej. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
Uchwała nr 3/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 13 do protokołu 
 

AD. 5.4. WYBÓR PRZEWODNICZĄCEGO KOMISJI REWIZYJNEJ 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 4-1) stanowi załącznik 
nr 14 do protokołu 

 

Przew. RM J. Pakuła „Szanowni państwo, przystępujemy teraz do wyboru Prze-
wodniczącego Komisji Rewizyjnej. Zgodnie z § 85 ust. 5 naszego Statutu, Rada 
wybiera Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej spośród członków Komisji Rewizyj-
nej. Proszę o zgłaszanie kandydatów. Dobrze, ja tego znowu nie widzę. Pan…  
 

Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Zgłaszam na przewodniczącego Komisji Re-
wizyjnej…, zgłaszam pana radnego Zdzisława Drozda.” 
 

Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jacyś kandydaci? Nie 
widzę. Wobec tego zamykam listę kandydatów. Czy pan radny Zdzisław Drozd 
wyraża zgodę na kandydowanie? 
 

Radny Zdzisław Drozd „Tak, wyrażam zgodę.” 
 

Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Wybór Przewodniczącego Komisji Re-
wizyjnej odbywa się zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym. Przypo-
minam państwu, że dokonanie wyboru przewodniczącego będzie równo-
znaczne z podjęcie przez nas uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego 
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Komisji Rewizyjnej, a treść uchwały, projektu uchwały została państwu dorę-
czona na druku 4-1. Treść macie państwo w zakładce systemu Zimbra. Ja już 
odczytam po podjęciu uchwały. 

Przechodzimy do głosowania (nr 26). Bardzo proszę, kto z państwa jest 
„za” wyborem pana radnego Zdzisława Drozda na Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? 30 głosów „za”. 
Stwierdzam, że jednogłośnie Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej wybrany zo-
stał pan radny Zdzisław Drozd. W rezultacie tego głosowania podjęliśmy jedno-
cześnie uchwałę w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o na-
stępującej treści: Uchwała nr 4/1/2024 Rady Miasta Lublin z 7 maja 2024 r. 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Na podstawie art. 18 a ust. 1 i 2 ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie gmin-
nym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609), § 85 ust. 5 Statutu Miasta stanowiącego załącznik 
do uchwały numer 609/XXVIII/2005 Rady Miasta Lublin z 24 lutego 2005 r., w związku 
z § 1 uchwały nr 3/I/2024 Rady Miasta Lublin z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru 
członków Komisji Rewizyjnej Rada Miasta Lublin stwierdza, co następuje: § 1. Prze-
wodniczącym Komisji Rewizyjnej został wybrany pan radny Zdzisław Drozd. 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Pan Zdzisław Drozd, bardzo proszę.” 
 

Radny Z. Drozd „Chciałem serdecznie podziękować wszystkim radnym za za-
ufanie i również wszystkim członkom Komisji też gratuluję wyboru takim wyni-
kiem, jaki był w głosowaniu. Dziękuję bardzo.” 
 

Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo.” 
 
Uchwała nr 4/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 15 do protokołu 
 

AD. 5.5. WYBÓR CZŁONKÓW KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 5-1) stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „Kolejny punkt to Wybór członków Komisji Skarg, Wnio-
sków i Petycji. Sposób wyboru członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji okre-
śla § 83 a ust. 1 i 2 w związku z § 85 ustęp 2-4 Statutu Miasta. Przypomnę, że 
Rada powołuje Komisję w składzie 7 osób. z zastrzeżeniem, że wchodzą do niej 
przedstawiciele wszystkich klubów radnych oraz radnych niezrzeszonych we-
dług zasady proporcjonalności, tj. poprzez zastosowanie współczynnika, który 
jest ilorazem liczby radnych w Radzie przez liczbę członków Komisji, Skarg, 
Wniosków i Petycji. Współczynnik ten dla naszej Rady wynosi 4,428. Dzieląc 
przez ten współczynnik liczbę radnych poszczególnych klubów dochodzimy do 
wniosku, że Klub Radnych Prezydenta Krzysztofa Żuka – 17 osób – powinien 
mieć w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 4 mandaty, Klub radnych Prawa 
i Sprawiedliwości liczący 13 osób – 3 mandaty. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, to 
będę oczekiwał, że w takich właśnie proporcjach poszczególne kluby zgłoszą 
swoich przedstawicieli do Komisji. Proszę przewodniczących klubów o zgłasza-
nie swoich kandydatów. Widzę zgłoszenie pana Piotra.” 
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Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję, panie przewodniczący. 
Chciałem zgłosić z naszego klubu następujących radnych: panią Annę Glijer,  
Konrada Wcisło, Zbyszka Jurkowskiego i Marcina Bubicza. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Mogę prosić o powtórzenie?” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Anna Glijer, Konrad Wcisło,  Zbigniew 
Jurkowski, Marcin Bubicz.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo pan Robert Derewenda, bardzo proszę.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Szanowny Panie Przewodniczący! Do Ko-
misji Skarg, Wniosków i Petycji zgłaszam następujących radnych: pana radnego 
Piotra Popiela, pana radnego Piotra Gawryszczaka i pana radnego Andrzeja 
Pruszkowskiego. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Zapytam teraz, czy zgłoszeni radni wy-
rażają zgodę na kandydowanie. Przypominam, że żebym mógł udzielić głosu, 
radni muszą po prostu przez eSesję do tego głosu się zgłosić. Pozwólcie pań-
stwo, że według kolejności zgłoszeń – pani Anna Glijer jako pierwsza – bardzo 
proszę.” 
 
Radna A. Glijer „Wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Służbom technicznym chciałbym zwró-
cić uwagę, że po udzieleniu zgody natychmiast wyłącza mi się mikrofon. Do-
brze, pan Konrad Wcisło.” 
 
Radny Konrad Wcisło „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Zbigniew Jurkowski.” 
 
Radny Z. Jurkowski „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Marcin Bubicz.” 
 
Radny M. Bubicz „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Piotr Popiel.” 
 
Radny P. Popiel „Z wielką radością wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Piotr Gawryszczak.” 
 
Radny P. Gawryszczak „Wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Andrzej Pruszkowski.” 
 
Radny A. Pruszkowski „Tak.” 
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Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Przypomnę teraz, że § 83 a ust. 2, 
w związku z § 85 ust. 3 Statutu określa, że wybór członków Komisji…, do wy-
boru członków Komisji dokonuje Rada w głosowaniu, przy czym głosowanie od-
bywa się odrębnie na każdą zgłoszoną kandydaturę. Oczywiście wybór odbywa 
się zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym. W rezultacie wyborów 
Rada podejmie jednocześnie uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. Projekt tej uchwały otrzymali państwo na druku 5-1. 
Ja tego projektu teraz nie będę czytał. Macie państwo ten program w zakładce 
systemu Zimbra. Odczytam uchwałę po jej uchwaleniu. 

Czy z państwa strony są jakieś uwagi, wnioski do projektu uchwały? Nie 
widzę. Jeśli nie ma uwag. przechodzimy do procedowania, tak więc kolejno pod-
daję kandydatury zgłoszone przez państwa. Bardzo proszę o określenie tematu. 
Jako pierwsza pani Anna Glijer. 

Głosowanie nr 27. Kto jest „za” powołaniem pani Anny w skład wspomnia-
nej Komisji? 30 głosów „za”. Dziękuję bardzo. Jednogłośnie. 

Kolejny kandydat, to jest pan Konrad Wcisło. Głosowanie nr 28. Kto 
z państwa jest „za” powołaniem pana Konrada Wcisło w skład wspomnianej Ko-
misji? 30 głosów. Informuję, że jednogłośnie powołaliśmy pana Konrada. 

Następna kandydatura to jest pan Zbigniew Jurkowski. Głosowanie nr 29. 
Kto z państwa jest „za” wyborem pana Zbigniewa Jurkowskiego, kto „przeciw”, 
kto „wstrzymał się” od głosu? Stwierdzam, że jednogłośnie powołaliśmy pana 
Jurkowskiego w skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Kolejna kandydatura to jest pan radny Marcin Bubicz. Głosowanie nr 30.  
Kto z państwa jest „za” powołaniem pana Marcina w skład Komisji? 30 głosów. 
Informuję, że jednogłośnie powołaliśmy pana Marcina Bubicza w skład Komisji  

I kolejna kandydatura to jest pan Piotr Popiel. Głosowanie nr 31. Kto 
z państwa jest „za” powołaniem pana Piotra Popiela w skład Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, kto przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 29 głosów „za”, 
0 „przeciw, 1 „wstrzymujący się”. Informuję, że powołaliśmy pana Piotra Popiela 
w skład tej Komisji.  

Kolejna kandydatura to jest pan Piotr Gawryszczak. Głosowanie nr 32. 
Kto z państwa jest „za” wyborem Piotra Gawryszczaka do składu Komisji? 30 
głosów „za”. Jednogłośnie powołaliśmy pana Gawryszczaka w skład tej Komisji. 

Kolejna kandydatura to jest pan Andrzej Pruszkowski. Głosowanie nr 33.  
Kto z państwa jest „za” wyborem pana Andrzeja Pruszkowskiego w skład Komi-
sji Skarg, Wniosków i Petycji, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? 30 
głosów „za”. Stwierdzam, że jednogłośnie powołaliśmy pana Andrzeja Prusz-
kowskiego w skład tej Komisji. 

Stwierdzam, że członkami Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostali wy-
brani następujący radni: pani Anna Glijer, pan Konrad Wcisło, pan Zbigniew Jur-
kowski, pan Marcin Bubicz, pan Piotr Popiel, pan Piotr Gawryszczak, pan An-
drzej Pruszkowski.  

W rezultacie tych wyborów nasza Rada podjęła uchwałę w sprawie wy-
boru członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o następującej treści: Uchwała 
5/I2024 Rady Miasta Lublin z 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru członków Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. 

N podstawie art. 18 b ust. 1 i 2 z 8 marca 1990 roku o samorządzie gmin-
nym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609), § 68 punkt 1a i 83 ust. 1 i 2, w związku z § 85 
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ustęp 2-4 Statutu Miasta Lublin stanowiącego załącznik do uchwały nr 
609/XXVIII/2005 Rady Miasta Lublin z dnia 24 lutego 2005 r. Rada Miasta Lublin 
stwierdza, co następuje.§ 1. członkami Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostali 
wybrani wskazani przeze mnie wcześniej radni Rady Miasta Lublin. 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
Uchwała nr 5/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 17 do protokołu 
 

AD. 5.6. WYBÓR PRZEWODNICZĄCEGO KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW 

I PETYCJI 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 6-1) stanowi załącznik 
nr 18 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „Kolejny punkt – wybór Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Szanowni państwo, przystępujemy teraz do wyboru Prze-
wodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Zgodnie z § 83a ust. 3 na-
szego Statutu Rada wybiera Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Pe-
tycji spośród członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Proszę o zgłaszanie 
kandydatów. Pan Piotr Choduń jako pierwszy, proszę bardzo.” 
 
Przew. RM P. Choduń „Dziękuję, Panie Przewodniczący! Chciałem wskazać 
z naszego Klubu panią Annę Glijer. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda – z dala od mikrofonu – wypowiedź w części 
nieczytelna „…zgłaszam radnego Piotra Gawryszczaka.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Czy są jeszcze jakieś zgłoszenia ze strony państwa rad-
nych? Nie ma kolejnych zgłoszeń, zatem zamykam listę kandydatów. Zapytam 
teraz, czy zgłoszeni radni wyrażają zgodę na kandydowanie. Pani Anna Glijer, 
bardzo proszę.” 
 
Radna A. Glijer „Wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Piotr Gawryszczak.” 
 
Radny P. Gawryszczak „Wyrażam zgodę,” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Wybór Przewodniczącego Komisji 
skarg, Wniosków i Petycji odbywa się zwykłą większością głosów w głosowaniu 
jawnym. Przypominam państwu, że dokonanie wyboru przewodniczącego bę-
dzie równoznaczne z podjęciem przez Radę uchwały w sprawie wyboru Prze-
wodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Treść projektu uchwały zo-
stała państwu doręczona na druku 6-1. Treść uchwały macie państwo w za-
kładce systemu Zimbra, także ja jej teraz czytał nie będę, odczytam całą treść 
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po podjęciu uchwały. Czy są jakieś uwagi lub wnioski do projektu uchwały ze 
strony państwa radnych? Nie widzę, przechodzimy zatem do głosowania. 

Głosowanie nr 34. Kto jest „za” wyborem pani Anny Glijer na przewodni-
czącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał 
się” od głosu? Pani Anna Glijer otrzymała 17 głosów „za”, 12 „przeciw”, 
1 „wstrzymujący się”.  

I poddajemy pod głosowanie drugą kandydaturę. Głosowanie nr 35. Bar-
dzo proszę, kto jest „za” wyborem pana Piotra Gawryszczaka na przewodniczą-
cego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji? Pan Piotr Gawryszczak otrzymał 
13 głosów „za”, 14 głosów „przeciw” i 3 głosy „wstrzymujące się”. W rezultacie 
stwierdzam, że Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wybrana zo-
stała pani radna Anna Glijer. W rezultacie tego głosowania podjęliśmy jedno-
cześnie uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wnio-
sków i Petycji o następującej treści: Uchwała nr 6/I/2024 Rady Miasta Lublin 
z 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji skarg, wniosków 
i Petycji. 

Na podstawie art. 18 ust. 1 i 2 ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2024 r., poz. 609), § 83a ust. 3 Statutu Miasta Lublin, stano-
wiącego załącznik do uchwały nr 609/XXVIII/2005 Rady Miasta Lublin z 24 lu-
tego 2005 r. (Dz. Urz. Województwa Lubelskiego z 2019 r. poz. 3791), 
w związku z § 1 uchwały nr 5/I/2024 Rady Miasta Lublin z dnia 7 maja 2024 r. 
w sprawie wyboru członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rada Miasta Lu-
blin stwierdza, co następuje: § 1. Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wybrana została pani radna Anna Glijer. § 2. Uchwała wchodzi w życie 
z dniem podjęcia.” 
 
Uchwała nr 6/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 19 do protokołu 
 

AD. 5.7. USTALENIE SKŁADÓW OSOBOWYCH KOMISJI STAŁYCH RADY MIA-

STA LUBLIN, Z WYJĄTKIEM KOMISJI REWIZYJNEJ ORAZ KOMISJI 

SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 7-1) stanowi załącznik nr 
20 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „Kolejny punkt – będzie to ustalenie składów osobowych 
Komisji stałych Rady Miasta Lublin z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej oraz Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. Może jakieś krótkie ustalenia międzyklubowe? Pa-
miętajmy, że liczba członków w komisjach jest ustalona przez statut od 5 do 11. 
O, przepraszam, pani Anna Glijer? 
 
Radna A. Glijer „Serdecznie dziękuję za wybór na przewodniczącą Komisji.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Robert Derewenda, bardzo proszę.” 
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Radny R. Derewenda „Szanowny Panie Przewodniczący! Nie wiem, czy do-
brze usłyszałem tutaj z jakichś głosów, żebyśmy coś domówili? Tak? Zwracam 
się tutaj do przewodniczącego Klubu pana Prezydenta Krzysztofa Żuka.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Drodzy państwo, ja zaproponowałem może jakieś krótkie 
ustalenia międzyklubowe. Mamy komisje, które liczą od 5 do 11 osób. Chyba 
niekoniecznie jest sens, żebyśmy zgłaszali 13, 15, albo więcej osób do jednej 
komisji, a potem decydowali poprzez wybór. Może po prostu dwóch przewodni-
czących się spotka i ustalimy te składy takie nie większe niż powinniśmy. Do-
brze? Ja po prostu proponuję krótką przerwę, jeżeli wy panowie jesteście 
skłonni rozmawiać. Tak? Ile czasu wam potrzeba? 15 minut? Dobrze. Ogłaszam 
piętnastominutową przerwę.” 
 
Po przerwie: 
 
Przew. RM J. Pakuła „Zapraszam państwa radnych do sali obrad... Zapraszam 
państwa radnych do sali obrad. Sprawdzimy listę? Bardzo proszę o sprawdzenie 
listy obecności po przerwie (głosowanie nr 36). Szanowni państwo, sprawdzamy 
obecność po przerwie, bardzo proszę. Bardzo proszę o wyniki. Obecność po-
twierdziło 27 radnych. Wznawiam obrady Rady Miasta Lublin po przerwie. 

Szanowni Państwo, kolejny punkt to jest ustalenie składów osobowych 
Komisji stałych Rady miasta Lublin z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej oraz Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. Projekt uchwały w tej sprawie został państwu dorę-
czony na druku 7-1. Czy ktoś z państwa radnych ma jakieś uwagi do zapropo-
nowanego projektu? Nie widzę. Zgodnie z naszą uchwałą nr 8/III/2010 Rady 
Miasta Lublin z 13 grudnia 2010 r. w sprawie liczby i trybu wyboru członków 
Komisji stałych Rady Miasta Lublin, komisje stałe mogą liczyć od 5 do 11 człon-
ków. Proszę teraz państwa o zgłaszanie kandydatów do poszczególnych komi-
sji. Pan Piotr Choduń, bardzo proszę.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję. Panie Przewodniczący! 
Chciałem zgłosić do Komisji Budżetowo-Ekonomicznej następujących radnych 
z naszego Klubu: Bartosz Margul, Konrad Wcisło, Monika Orzechowska, Ja-
dwiga Mach, Anna Glijer i Marcin Wroński.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dia poproszę o wszystkie składy, jeżeli możemy próbu-
jemy tak.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dobrze. to następnie Komisja Rozwoju 
Miasta, Urbanistyki i Ochrony Środowiska: Marcin Bubicz Jadwiga Mach, Kamila 
Florek, Anna Ryfka, Monika Kwiatkowska, Konrad Wcisło, Marcin Wroński. 

Komisja Gospodarki Komunalnej: Leszek Daniewski, Monika Kwiatkow-
ska, Piotr Choduń, Anna Glijer, Kamila Florek, Magda Kamińska. 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej: Elżbieta Dados, Magdalena Ka-
mińska, Marcin Bubicz, Magdalena Szczygieł-Mitrus, Zbyszek Jurkowski, Mo-
nika Orzechowska. 

Komisja Oświaty i Wychowania Jadwiga Mach, Magdalena Szczygieł-Mi-
trus, Piotr Choduń, Leszek Daniewski, Zbigniew Jurkowski, Anna Ryfka.  
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Komisja Kultury i Ochrony Zabytków: Marcin Wroński, Zbigniew Jurkow-

ski, Monika Kwiatkowska, Bartosz Margul, Kamila Florek, Piotr Choduń. 
Komisja Sportu, Turystyki i Wypoczynku: Piotr Choduń, Monika Kwiat-

kowska, Bartosz Margul, Leszek Daniewski, Magdalena Kamińska, Zbigniew 
Jurkowski, Konrad Wcisło. 

Komisja Samorządności i Porządku Publicznego: Zbigniew Jurkowski, 
Elżbieta Dados, Monika Orzechowska, Magdalena Szczygieł-Mitrus, Monika 
Kwiatkowska, Kamila Florek. 

I Komisja ds. Rodziny: Magdalena Kamińska, Elżbieta Dados, Anna Gli-
jer, Monika Orzechowska, Jadwiga Mach, Zbigniew Jurkowski. 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję, dziękuję bardzo. Pan Robert Derewenda, bar-
dzo proszę. Już, już udzielam głosu, zaraz.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Szanowny Panie Przewodniczący! Podaję 
propozycje z naszego Klubu.  

Komisja Budżetowo-Ekonomiczna: pan Zdzisław Drozd i pani Elżbieta 
Boczkowska. 

Komisja Rozwoju: pani Justyna Budzyńska, pan Radosław Skrzetuski, 
pan Tomasz Gontarza i pan Eugeniusz Bielak…” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Troszkę wolniej, proszę.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Czy powtórzyć?” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Tak, tak, powtórzyć Komisję Rozwoju.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Komisja Rozwoju: Justyna Budzyńska, pan 
Radosław Skrzetuski, pan Tomasz Gontarz i pan Eugeniusz Bielak. 

I Komisja Gospodarki Komunalnej: pan Andrzej Pruszkowski, pani Ju-
styna Budzyńska, pan Tomasz Gontarz i pan radny Zdzisław Drozd. 

I Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej: pan radny Piotr Popiel, pan radny 
Bartłomiej Bałaban, pani radna Elżbieta Boczkowska, pan radny Robert Dere-
wenda i pani radna Justyna Budzyńska. 

Komisja ds. Oświaty i Wychowania: pan radny Tomasz Pitucha, pan 
radny Piotr Popiel, pan radny Zdzisław Drozd i pan radny Robert Derewenda. 

Komisja Kultury i Ochrony Zabytków: pan radny Marcin Jakóbczyk, 
pan radny Bartłomiej Bałaban, pan radny Piotr Gawryszczak i pan radny To-
masz Pitucha. 

Komisja Samorządności i Porządku Publicznego: pan radny Marcin Ja-
kóbczyk, pani radna Elżbieta Boczkowska, pan radny Tomasz Gontarz, pan 
radny Eugeniusz Bielak i pan radny Radosław Skrzetuski. 

I Komisja ds. Rodziny: pan radny Radosław Skrzetuski, pan radny Marcin 
Jakóbczyk, pan radny Bartłomiej Bałaban i pan radny Robert Derewenda. 

I Komisja ds. Sportu i Turystyki: pan radny Tomasz Pitucha, pan radny 
Eugeniusz Bielak, pan radny Andrzej Pruszkowski i pan radny Zdzisław Drozd. 
Dziękuję.” 
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Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Odczytam teraz nazwiska radnych, któ-
rzy zgłosili chęć pracy w poszczególnych komisjach. 

Komisja Budżetowo-Ekonomiczna: Bartosz Margul, pan Konrad Wcisło, 
pani Monika Orzechowska, pani Jadwiga Mach, pani Anna Glijer, pan Marcin 
Wroński, pan Zdzisław Drozd, pani Elżbieta Boczkowska. 

Komisja Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Środowiska: pan Marcin 
Bubicz, pani Jadwiga Mach, pani Kamila Florek, pani Anna Ryfka, pani Monika 
Kwiatkowska, pan Konrad Wcisło, pan Marcin Wroński, pani Justyna Budzyń-
ska, pan Radosław Skrzetuski, pan Tomasz Gontarz, pan Eugeniusz Bielak. 

Komisja Gospodarki Komunalnej: pan Leszek Daniewski, pani Monika 
Kwiatkowska, pan Piotr Choduń, pani Anna Glijer, pani Kamila Florek, pani Mag-
dalena Kamińska, pan Andrzej Pruszkowski, pani Justyna Budzyńska, pan To-
masz Gontarz, pan Zdzisław Drozd.  

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej: pani Elżbieta Dados, pani Magda-
lena Kamińska, pan Marcin Bubicz, pani Magdalena Szczygieł-Mitrus, pan Zbi-
gniew Jurkowski, pani Monika Orzechowska, pan Piotr Popiel, pan Bartłomiej 
Bałaban. pani Elżbieta Boczkowska, pan Robert Derewenda, pani Justyna Bu-
dzyńska. 

Komisja Oświaty i Wychowania: pani Jadwiga Mach, pani Magdalena 
Szczygieł-Mitrus, Piotr Choduń, pan Leszek Daniewski, pan Zbigniew Jurkow-
ski, pani Anna Ryfka, pan Tomasz Pitucha, pan Piotr Popiel, pan Zdzisław 
Drozd, pan Robert Derewenda. 

Komisja Kultury i Ochrony Zabytków: pan Marcin Wroński, pan Zbigniew 
Jurkowski, pani Monika Kwiatkowska, pan Bartosz Margul, pani Kamila Florek, 
pan Piotr Choduń, pan Marcin Jakóbczyk, pan Bartłomiej Bałaban, pan Piotr 
Gawryszczak, pan Tomasz Pitucha. 

Komisja Sportu, Turystyki i Wypoczynku: pan Piotr Choduń, pani Monika 
Kwiatkowska, pan Bartosz Margul, pan Leszek Daniewski, pani Magdalena Ka-
mińska, pan Zbigniew Jurkowski, pan Konrad Wcisło, pan Tomasz Pitucha, pan 
Eugeniusz Bielak, pan Andrzej Pruszkowski, pan Zdzisław Drozd. 

Komisja Samorządności i Porządku Publicznego: pan Zbigniew Jurkow-
ski, pani Elżbieta Dados, pani Monika Orzechowska, pani Magdalena Szczygieł-
Mitrus, pani Monika Kwiatkowska, pani Kamila Florek, pan Marcin Jakóbczyk, 
pani Elżbieta Boczkowska, pan Tomasz Gontarz, pan Eugeniusz Bielak, pan 
Radosław Skrzetuski. 

Komisja ds. Rodziny: pani Magdalena Kamińska, pani Elżbieta Dados, 
pani Anna Glijer, pani Monika Orzechowska, pani Jadwiga Mach, pan Zbigniew 
Jurkowski pan Radosław Skrzetuski, pan Marcin Jakóbczyk, pan Bartłomiej Ba-
łaban, pan Robert Derewenda. 

Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze dokonać jakieś korekty, zmiany 
w tych zgłoszeniach? Nie widzę. Jeśli nie, to zamykam listę kandydatów do 
wszystkich komisji. Rozumiem, że wszyscy kandydaci wyrażają zgodę na kan-
dydowanie. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że wszyscy kandydaci wyrazili 
zgodę na kandydowanie do komisji. Nie słyszę sprzeciwu. 

Szanowni Państwo żadna komisja nie przekracza 11 osób, co oznacza, 
że mamy maksymalną, nie wszędzie, ale tam, gdzie to dopuszczalną liczbę 
osób do wszystkich komisji, wobec tego możemy przeprowadzić głosowanie, 
en bloc wszystkich radnych we wszystkich komisjach. 
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Przechodzimy do głosowania nr 37. Kto z państwa jest „za” powołaniem 

radnych do wszystkich wspomnianych komisji, według składu wcześniej poda-
nego, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? Szanowni Państwo, jed-
nogłośnie przy 30 głosach „za” przegłosowaliśmy składy wszystkich komisji sta-
łych Rady Miasta Lublin. Stwierdzam… Jeszcze raz, tak, stwierdzam, że do Ko-
misji Budżetowo-Ekonomicznej wybrani zostali: pan Bartosz Margul, pan Kon-
rad Wcisło, pani Monika Orzechowska, pani Jadwiga Mach, pani Anna Glijer, 
pan Marcin Wroński, pan Zdzisław Drozd i pani Elżbieta Boczkowska.  

Do Komisji Gospodarki Komunalnej zostali wybrani: pan Leszek Daniew-
ski, pani Monika Kwiatkowska, pan Piotr Choduń, pani Anna Glijer, pani Kamila 
Florek, pani Magdalena Kamińska, pan Andrzej Pruszkowski, pani Justyna Bu-
dzyńska, pan Tomasz Gontarz i pan Zdzisław Drozd.  

Do Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej wybrani zostali: pani Elżbieta 
Dados, pani Magdalena Kamińska, pan Marcin Bubicz, pani Magdalena Szczy-
gieł-Mitrus, pan Zbigniew Jurkowski, pani Monika Orzechowska, pan Piotr Po-
piel, pan Bartłomiej Bałaban. pani Elżbieta Boczkowska, pan Robert Dere-
wenda, pani Justyna Budzyńska. 

Do Komisji Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Środowiska wybrani zo-
stali: pan Marcin Bubicz, pani Jadwiga Mach, pani Kamila Florek, pani Anna Ryfka, 
pani Monika Kwiatkowska, pan Konrad Wcisło, pan Marcin Wroński, pani Justyna 
Budzyńska, pan Radosław Skrzetuski, pan Tomasz Gontarz, pan Eugeniusz Bielak. 

Do Komisji Oświaty i Wychowania wybrani zostali: pani Jadwiga Mach, 
pani Magdalena Szczygieł-Mitrus, pan Piotr Choduń, pan Leszek Daniewski, 
pan Zbigniew Jurkowski, pani Anna Ryfka, pan Tomasz Pitucha, pan Piotr Po-
piel, pan Zdzisław Drozd i pan Robert Derewenda. 

Do Komisji Kultury i Ochrony Zabytków wybrani zostali: pan Marcin Wroń-
ski, pan Zbigniew Jurkowski, pani Monika Kwiatkowska, pan Bartosz Margul, 
pani Kamila Florek, pan Piotr Choduń, pan Marcin Jakóbczyk, pan Bartłomiej 
Bałaban, pan Piotr Gawryszczak i pan Tomasz Pitucha. 

Do Komisji Sportu, Turystyki i Wypoczynku wybrani zostali: pan Piotr Choduń, 
pani Monika Kwiatkowska, pan Bartosz Margul, pan Leszek Daniewski, pani Mag-
dalena Kamińska, pan Zbigniew Jurkowski, pan Konrad Wcisło, pan Tomasz Pitu-
cha, pan Eugeniusz Bielak, pan Andrzej Pruszkowski i pan Zdzisław Drozd. 

Do Komisji Samorządności i Porządku Publicznego wybrani zostali: pan 
Zbigniew Jurkowski, pani Elżbieta Dados, pani Monika Orzechowska, pani Mag-
dalena Szczygieł-Mitrus, pani Monika Kwiatkowska, pani Kamila Florek, pan 
Marcin Jakóbczyk, pani Elżbieta Boczkowska, pan Tomasz Gontarz, pan Euge-
niusz Bielak i pan Radosław Skrzetuski. 

Do Komisji ds. Rodziny wybrani zostali: pani Magdalena Kamińska, pani 
Elżbieta Dados, pani Anna Glijer, pani Monika Orzechowska, pani Jadwiga 
Mach, pan Zbigniew Jurkowski pan Radosław Skrzetuski, pan Marcin Jakób-
czyk, pan Bartłomiej Bałaban i pan Robert Derewenda. 

 W rezultacie tego głosowania podjęliśmy uchwałę w sprawie składów 
osobowych komisji stałych Rady miasta, z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej oraz 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.” 
 
Uchwała nr 7/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 21 do protokołu 
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AD. 5.8. WYBÓR PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI STAŁYCH RADY MIASTA 

LUBLIN, Z WYJĄTKIEM KOMISJI REWIZYJNEJ ORAZ KOMISJI 

SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 8-1) stanowi załącznik 
nr 22 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „Kolejny punkt, drodzy państwo, to jest wybór przewodni-
czących komisji stałych Rady miasta Lublin, z wyjątkiem Komisji Rewizyjnej 
oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Przypominam, że sposób wyboru prze-
wodniczących komisji stałych Rady reguluje w sposób dość ogólny § 76 Statutu 
Miasta, którego ust. 1 mówi, że pracami komisji kieruje przewodniczący komisji, 
wybrany spośród członków komisji. Ponieważ zgodnie z art. 14 ustawy o samo-
rządzie gminnym, uchwały rady gminy zapadają zwykłą większością głosów 
w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady w głosowaniu jaw-
nym,  również i wybór przewodniczących naszych komisji musimy przeprowa-
dzić zgodnie z tym przepisem, a więc w głosowaniu jawnym. Oczywiście głoso-
wać będziemy oddzielnie nad kandydaturami na przewodniczących poszcze-
gólnych komisji. Dokonanie wyboru przewodniczących komisji będzie równo-
znaczne z podjęciem przez Radę Miasta uchwały w sprawie wyboru przewod-
niczących komisji stałych o treści zaproponowanej w projekcie na druku 81, co 
oczywiście macie państwo w zakładce systemu Zimbra? Czy mają państwo ja-
kieś uwagi do projektu uchwały? Nie widzę. Jeśli nie, to proszę o zgłaszanie 
kandydatur na przewodniczących komisji. I jako pierwsza Komisja Budżetowo-
Ekonomiczna. Pan Piotr Choduń – bardzo proszę, udzielam panu głosu.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka „Dziękuję. Chciałem zgłosić na przewodniczącego 
Komisji Budżetowo-Ekonomicznej pana Bartosza Margula. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Robert Derewenda.  
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Szanowny Panie Przewodniczący! Na prze-
wodniczącą Komisji Budżetowo-Ekonomicznej chciałbym zgłosić panią radną 
Elżbietę Boczkowską.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Drodzy państwo, Komisja Rozwoju Mia-
sta, Urbanistyki i Ochrony Środowiska. Pan Piotr Choduń, bardzo proszę.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję, Tutaj chciałem zgłosić pana 
Marcina Bubicza.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Pan Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Szanowny Panie Przewodniczący! Na prze-
wodniczącego Komisji Rozwoju proponuję pana Eugeniusza Bielaka.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja Gospodarki Komunalnej. Pan Piotr Choduń.” 
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Przew. Klubu Prez. K. Żuka „Dziękuję. Panie przewodniczący, chciałem zgło-
sić tutaj kandydaturę Leszka Daniewskiego.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Na przewodniczącego Komisji Gospodarki 
Komunalnej zgłaszam pana radnego Tomasza Gontarza.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej. Pan Piotr Cho-
duń.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję. Tutaj chciałem zgłosić panią 
radną Elżbietę Dados.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan, Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Na przewodniczącą Komisji Zdrowia i Po-
mocy Społecznej zgłaszam panią radną Justynę Budzyńską.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja Oświaty i Wychowania. Pan Piotr Choduń.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję. Tutaj chciałem zgłosić panią 
Jadwigę Mach.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Na przewodniczącego Komisji Oświaty i Wy-
chowania chciałbym zgłosić pana Piotra Popiela.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja Kultury i Ochrony Zabytków. Pan Robert Dere-
wenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Na przewodniczącego Komisji Kultury 
i Ochrony Zabytków zgłaszam pana radnego Bartłomieja Bałabana.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan Piotr Choduń.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Na przewodniczącego Komisji Kultury 
i Ochrony Zabytków chciałbym zgłosić kandydaturę pana Marcina Wrońskiego.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja Sportu, Turystyki i Wypoczynku. Pan Robert 
Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Na przewodniczącego Komisji… Przepra-
szam, teraz jakiej?” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja Sportu, Turystyki i Wypoczynku.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Chciałbym zgłosić pana Tomasza Pituchę.” 
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Przew. RM J. Pakuła „A ja sobie pozwolę zgłosić na przewodniczącego Komisji 
Sportu, Turystyki i Wypoczynku pana Piotra Chodunia. Komisja Samorządności 
i Porządku Publicznego. Pan Piotr Choduń jako pierwszy tym razem, proszę.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka „No to stanowisko chciałbym zgłosić Zbigniewa 
Jurkowskiego.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Na przewodniczącego Komisji Samorząd-
ności i Porządku Publicznego chciałbym zgłosić pana Radosława Skrzetu-
skiego.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja ds. Rodziny. Pan Piotr Choduń.” 
 
Przew. Klubu Prez. K. Żuka P. Choduń „Dziękuję. Chciałem zgłosić na prze-
wodniczącą Komisji ds. Rodziny panią Magdalenę Kamińską.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Pan Robert Derewenda.” 
 
Przew. Klubu PiS R. Derewenda „Na przewodniczącego Komisji ds. Rodziny 
zgłaszam pana Marcina Jakóbczyka.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne zgłoszenia? Wobec 
tego, że nie ma więcej zgłoszeń, zamykam listę kandydatów.  

Zapytam kandydatów, czy wyrażają zgodę na kandydowanie. Przypomi-
nam, że to trzeba się zgłosić systemem eSesja, bo inaczej nie mogę udzielić 
głosu. Drodzy państwo, zacznę według tej wcześniejszej kolejności: Komisja 
Budżetowo-Ekonomiczna – czy pan Bartosz Margul wyraża zgodę na kandydo-
wanie?” 
 
Radny B. Margul „Tak, panie przewodniczący, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy pani Elżbieta Boczkowska wyraża 
zgodę na kandydowanie?” 
 
Radna E. Boczkowska „Tak, tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Komisja Rozwoju Miasta, Urbanistyki 
i Ochrony Środowiska – czy pan Marcin Bubicz wyraża zgodę na kandydowanie? 
 
Radny M. Bubicz „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy pan Eugeniusz Bielak wyraża 
zgodę na kandydowanie?” 
 
Radny E. Bielak „Tak, wyrażam zgodę.” 
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Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Komisja Gospodarki Komunalnej – czy 
pan Leszek Daniewski wyraża zgodę na kandydowanie? Proszę się zgłosić 
przez eSesję. No, nie widzę zgłoszenia, niestety. Kasiu jakoś uruchomić Lesz-
kowi Daniewskiemu?” 
 
Radny L. Daniewski „O, teraz tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy pan Tomasz Gontarz wyraża 
zgodę? I znowu nie mam. Pan Tomasz Gontarz, czy pan wyraża zgodę?” 
 
Radny T. Gontarz „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej 
– czy pani Elżbieta Dados wyraża zgodę?” 
 
Radna E. Dados „Przepraszam… Wyrażam zgodę oczywiście.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy Pani Justyna Budzyńska wyraża 
zgodę?” 
 
Radna J. Budzyńska „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Oświata i Wychowanie – czy pani Ja-
dwiga Mach wyraża zgodę na kandydowanie? Proszę zgłosić się przez eSesję. 
Czy możemy… Jest, jest, jest, bardzo proszę.” 
 
Radna J. Mach „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy pan Piotr Popiel wyraża zgodę?” 
 
Radny P. Pop8iel „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Komisja Kultury i Ochrony Zabytków – czy pan Bartłomiej 
Bałaban wyraża zgodę na kandydowanie? Ale nie widzę pańskiego nazwiska 
na tej liście, proszę się zgłosić przez sesję.” 
 
Radny B. Bałaban „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy pan Marcin Wroński wyraża zgodę 
na kandydowanie?” 
 
Radny M. Wroński „Tak, panie przewodniczący, z przekonaniem wyrażam 
zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Komisja Sportu, Turystyki i Wypo-
czynku – czy pan Tomasz Pitucha wyraża zgodę?” 
 
Radny T. Pitucha „Tak, wyrażam zgodę.” 
 



Protokół I sesji Rady Miasta Lublin IX kadencji (2024-2029) z dn. 7.05.2024 r. – BRM-II.0002.3.5.2024 50/59 

 

 
Przew. RM J. Pakuła „Czy pan Piotr Choduń wyraża zgodę?” 
 
Radny P. Choduń „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję. Komisja Samorządności i Porządku Publicz-
nego – czy pan Zbigniew Jurkowski wyraża zgodę? 
 
Radny Z. Jurkowski „Wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy pan Radosław Skrzetuski wyraża 
zgodę?” 
 
Radny R. Skrzetuski „Tak, wyrażam zgodę.”  
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Komisja ds. Rodziny – czy pani Mag-
dalena Kamińska wyraża zgodę?” 
 
Radna M. Kamińska „Tak, wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Czy pan Marcin Jakóbczyk wyraża 
zgodę?” 
 
Radny M. Jakóbczyk „Tak, panie przewodniczący. wyrażam zgodę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dobrze, dziękuję bardzo. Przed poddaniem kandydatów 
pod głosowanie przypomnę, że zgodnie z § 66 naszego Statutu głosowanie 
zwykłą większością głosów oznacza, że przechodzi kandydatura, która uzy-
skała większą liczbę głosów „za”, niż „przeciw”, głosów wstrzymujących nie do-
licza się do żadnej z grup głosujących „za” lub „przeciw”. Jeżeli celem głosowa-
nia jest wybór jednej z kilku osób przechodzi kandydatura, na którą oddano naj-
większą liczbę głosów. Jeżeli liczba głosów „za” była większa niż liczba głosów 
„przeciw”, Rada może postanowić o przeprowadzeniu głosowania etapami 
w ten sposób, że w kolejnych głosowaniach nie poddaje się pod głosowanie 
kandydatury, które uzyskała wcześniej najmniejszą liczbę głosów, no, ale to 
w przypadku, kiedy jest kandydatów więcej niż dwóch. 

Rozpoczynamy głosowanie poszczególnych kandydatur. I zaczynamy od 
Komisji Budżetowo-Ekonomicznej. Jesteśmy gotowi? Jesteśmy. 

Głosowanie nr 38. Kto jest „za” wyborem na przewodniczącego pana Bar-
tosza Margula, kto jest „przeciw”, kto „się wstrzymał”? – (Głosy w tle – nieczy-
telne) – No, mamy 30 głosów, panie radny. 16 głosów „za”, 12 „przeciw”, 
2 „wstrzymujące”. 

Drugą kandydaturą jest pani Elżbieta Boczkowska – do Komisji Budże-
towo-Ekonomicznej. 

Głosowanie nr 39. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 
się” od głosu? 13 głosów „za”, 15 głosów „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”. 
Stwierdzam, że na przewodniczącego Komisji Budżetowo-Ekonomicznej wy-
brany został pan Bartosz Margul. 

Drodzy państwo, Komisja Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Środo-
wiska. Jako pierwsza kandydatura pana Marcina Bubicza.  
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Głosowanie nr 40. Kto z państwa głosuje „za”, kto, „przeciw”, kto „wstrzy-

mał” się od głosu? 16 głosów „za”, 9 głosów „przeciw”, 5 „wstrzymujących się” 
I kolejna kandydatura – to jest kandydatura pana Eugeniusza Bielaka.  
Głosowanie nr 41. Bardzo proszę, kto jest „za” kandydaturą pana Euge-

niusza Bielaka, kto „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? 12 głosów 
„za”, 17 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. Informuję, że przewodniczącym Komisji 
Rozwoju Miasta został wybrany pan radny Marcin Bubicz. 

Komisja Gospodarki Komunalnej. Tak, słucham. No, ale co jak się pan 
zgłosił? – (Głos w tle – wypowiedź nieczytelna, poza mikrofonem) – Ale pan się 
zgłosi przeze eSesję, nagramy wszystko, co pan do nas mówi, usłyszymy do-
kładnie. Bardzo proszę pan Eugeniusz Bielak.” 
 
Radny E. Bielak „Panie przewodniczący, w ogóle nie wziąłem udziału w głoso-
waniu, dlatego, że nie wyświetliły mi się w ogóle żadne opcje. Czekałem, kiedy 
się wyświetli.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Przy której komisji?” 
 
Radny E. Bielak „Przy ostatniej. Bo tam mówiło, że przeciwko sobie głosowa-
łem.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Przy Komisji Rozwoju, Urbanistyki i Ochrony Miasta, tak?  
Bardzo proszę służby techniczne o sprawdzenie głosowania.| 
 
Radny E. Bielak „Czy ja głosowałem…” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Tak.” 
 
Radny E. Bielak – wypowiedź poza mikrofonem „Ale nie było w ogóle i nie 
głosowałem… Ne było w ogóle. Żadnej opcji. (część wypowiedzi nieczytelna) 
Czekałem i nie było. To, co?” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Bartosz Margul – wniosek formalny, bardzo proszę.” 
 
Radny B. Margul „Panie przewodniczący prosiłbym o interwencję techniczną. 
To, że świecą się wszystkim praktycznie mikrofony, to jest dość mylące. Proszę 
zobaczyć, że wszystkim się praktycznie świecą. No ale myli… Mam wrażenie, 
że mam cały czas włączony mikrofon. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dobrze. Czy pan nam może powiedzieć, co pan stwier-
dził? Nie może. Pan Piotr Popiel, proszę.” 
 
Radny P. Popiel „Panie przewodniczący, to prawda jest, że chyba system 
w dniu dzisiejszym jest pewnym zaskoczeniem. W związku z powyższym, czy 
możemy to głosowanie powtórzyć? Myślę, że wynik i tak będzie znany.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „No, ostatnie głosowanie Komisji… Tak, pan Eugeniusz 
Bielak.” 
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Radny E. Bielak „Ja proszę do protokołu, że byłem „za”, i tyle. Dziękuję.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „I możemy przejść do kolejnych etapów, tak?” 
 
Radny E. Bielak „Tak.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Dobrze. Panie przewodniczący, panie radny Jurkowski, 
przez eSesję proszę się zgłaszać, nagrywamy wszystko, co pan mówi. Proszę 
bardzo.” 
 
Radny Z. Jurkowski „Ja chciałbym zgłosić do protokołu, że w czasie głosowa-
nia na przewodniczącego Bartosza Margula byłem „za”, mnie się tutaj pojawiło 
coś i później zniknęła.” 
 
Przew. RM J. Pakuła „Proszę o dokonanie wspomnianych zapisów w protokole 
przechodzimy do Komisji Gospodarki Komunalnej. – (Głos w tle „Tak było.”) – 
Komisja Gospodarki Komunalnej. Jako pierwszy kandydat, to jest pan Leszek 
Daniewski.  

Głosowanie nr 42. Kto z państwa głosuje „za” kandydaturą pana Leszka 
Daniewskiego na przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej? Kto jest 
„przeciw”, kto „się wstrzymał”? 17 głosów „za”, 8 głosów „przeciw”, 5 głosów 
|wstrzymujących się”. 

Głosujemy kandydaturę pana Tomasza Gontarza. Głosowanie nr  43. Kto 
głosuje „za” kandydaturą pana Tomasza Gontarza, kto jest „przeciw”, kto „się 
wstrzymał|? 13 głosów „za”, 15 głosów  „przeciw”. 2 „wstrzymujące się”. Stwier-
dzam, że przewodniczącym Komisji Gospodarki Komunalnej został pan Leszek 
Daniewski. 

Czy Pani Justyna Budzyńska zgłasza się do głosu, bo tak mi się wyświe-
tla? Nie, dobrze.  

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej. Jako pierwsza kandydatura pani 
Elżbiety Dados. 

Głosowanie nr 44. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 
się” od głosu? 17 głosów „za”, 9 „przeciw”, 4 „wstrzymujące się”. 

Kolejna kandydatura to jest kandydatura pani Justyny Budzyńskiej. Kan-
dydatura Justyny Budzyńskiej.  

Głosowanie nr 45. Bardzo proszę, kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”,  
kto „wstrzymuje się” od głosu? 13 głosów „za”, 15 głosów „przeciw”, 2 „wstrzy-
mujące się”. Informuję, że przewodniczącą Komisji Zdrowia i Pomocy Społecz-
nej została pani Elżbieta Dados. 

Kolejna Komisja to Komisja Oświaty i Wychowania. Jako pierwszą głosu-
jemy kandydaturę pani Jadwigi Mach. 

Głosowanie nr 46. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 
się” od głosu? 17 głosów „za”, 9 głosów „przeciw”, 4 „wstrzymujące się”.  

Jako druga kandydatura pana Piotra Popiela. Głosowanie nr 47. Kto 
z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? 13 głosów „za”,  
11 głosów „przeciw”. 6 głosów „wstrzymujących się”. Informuję, że przewodni-
czącą Komisji Oświaty i Wychowania została pani Jadwiga Mach 

Komisja Kultury i Ochrony Środowiska. Jako pierwszą kandydaturę gło-
sujemy kandydaturę pana Bartłomieja Bałabana.  
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Głosowanie nr 48. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 

się” od głosu? 13 głosów „za”, 15 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”  
Jako kolejna jest kandydatura pana Marcina Wrońskiego. Głosowanie 

nr 49. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymuje się” od głosu? 
17 głosów „za”, 6 głosów „przeciw”. 7 „wstrzymujących się”. Informuję, że prze-
wodniczącym Komisji Kultury i Ochrony Zabytków został pan Marcin Wroński. 

Kolejna Komisja to jest Komisja Sportu, Turystyki i Wypoczynku. Jako 
pierwszą będziemy głosować kandydaturę pana Tomasza Pituchy. 

Głosowanie nr 50. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał 
się” od głosu? 13 głosów „za”, 14 „przeciw”, 3 „wstrzymujące się”. 

Kolejna kandydatura to kandydatura pana Piotra Chodunia. Głosowanie 
nr 51. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? 
17 głosów „za”, 7 „przeciw”, 6 „wstrzymujących się”. Informuję, że przewodni-
czącym Komisji Sportu, Turystyki i Wypoczynku został pan Piotr Choduń. 

Kolejna Komisja to Komisja Samorządności i Porządku Publicznego. I tu-
taj jako pierwsza kandydatura pana Zbigniewa Jurkowskiego. 

Głosowanie nr 52. Kto z Państwa głosuje „za”, kto jest „przeciw”, kto 
„wstrzymuje się” od głosu? 17 głosów „za”, 7 głosów „przeciw”, 6 „wstrzymują-
cych się”. 

Jako drugi pan Radosław Skrzetuski. Głosowanie nr 53. Kto z państwa 
jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymuje się” od głosu? 13 głosów „za”, 10 „prze-
ciw”, 7 „wstrzymujących się”. Informuję, że przewodniczącym Samorządności 
i Porządku Publicznego został pan Zbigniew Jurkowski. 

I Komisja ds. Rodziny. Jako pierwsza kandydatura pani Magdaleny Ka-
mińskiej.  

Głosowanie nr 54. Kto z państwa jest „za”, kto „przeciw”. kto „wstrzymał 
się” od głosu? 17 głosów „za”, 7 „przeciw”, 6 „wstrzymujących się”. 

Jako kolejną będziemy głosować kandydaturę pana Marcina Jakóbczyka. 
Głosowanie nr 55. Kto z państwa „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” 

od głosu? 13 głosów „za”, 9 „przeciw”, 8 „wstrzymujących się”. Informuję, że 
przewodniczącą Komisji ds. Rodziny została pani Magdalena Kamińska.” 

Stwierdzam, że przewodniczącymi poszczególnych komisji stałych Rady 
miasta Lublin wybrani zostali następujący radni: pan Bartosz Margul – Komisja 
Budżetowo-Ekonomiczna, pan Marcin Bubicz – Komisja Rozwoju Miasta 
i Ochrony Środowiska, pan Leszek Daniewski – Komisja Gospodarki Komunal-
nej, pani Elżbieta Dados – Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej, pani Jadwiga 
Mach – Komisja Oświaty i Wychowania, pan Marcin Wroński – Komisja Kultury 
i Ochrony Zabytków, pan Piotr Choduń – Komisja Sportu, Turystyki i Wypo-
czynku; pan Zbigniew Jurkowski – Komisja Samorządności i Porządku Publicz-
nego, i pani Magdalena Kamińska – Komisja ds. Rodziny. 

W rezultacie tego wyboru Rada podjęła uchwałę o następującej treści: 
Uchwała nr 8/I/2024 Rady Miasta Lublin z 7 maja 2024 r. w sprawie wyboru 
przewodniczących komisji stałych Rady Miasta Lublin z wyjątkiem Komisji Re-
wizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609), § 76 ust. 1 Statutu Miasta Lublin, stano-
wiącego załącznik do uchwały nr 609/XXVIII/2005 Rady Miasta Lublin z 24 lu-
tego 2005 r, w związku z § 1 nr 7/I/2024 Rady Miasta Lublin z dnia 7 maja 



Protokół I sesji Rady Miasta Lublin IX kadencji (2024-2029) z dn. 7.05.2024 r. – BRM-II.0002.3.5.2024 54/59 

 

 
2024 r. w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Lublin, z wy-
jątkiem Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miasta 
stwierdza, co następuje: § 1. Przewodniczącymi poszczególnych komisji stałych 
Rady miasta Lublin zostali wybrani radni według przeczytanego, przedstawio-
nego już państwu składu. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 
Uchwała nr 8/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 23 do protokołu 

 

AD. 5.9. WSKAZANIE WICEPRZEWODNICZĄCEGO RADY MIASTA LUBLIN 

DO PODPISYWANIA POLECEŃ WYJAZDÓW SŁUŻBOWYCH 

PRZEWODNICZĄCEGO RADY MIASTA LUBLIN 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 9-1) stanowi załącznik 
nr 24 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „Kolejny punkt jest to wskazanie Wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta Lublin do podpisywania poleceń wyjazdów służbowych Przewod-
niczącego Rady Miasta Lublin. 

Szanowni państwo, informuję na wstępie, że kwestie związane z podró-
żami służbowymi radnych reguluje rozporządzenie Ministra Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji z dnia 31 lipca 2000 r. w sprawie sposobu ustalenia należ-
ności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych gminy. Zgodnie 
z tym rozporządzeniem polecenia wyjazdów służbowych dla radnych podpisuje 
przewodniczący rady, określając jednocześnie termin i miejsce wykonywanego 
przez radnego zadania. Natomiast w przypadku wyjazdów służbowych prze-
wodniczącego rady wyżej wymienione rozporządzenie wymaga, aby te czynno-
ści dokonywane przez wiceprzewodniczącego wskazanego przez radę. Stąd 
więc wynika konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. 

Projekt uchwały w tej sprawie został państwu doręczony na druku nr 9-1. 
Czy mają państwo jakieś uwagi do zaproponowanego projektu? Nie widzę. Jeśli 
nie, to proszę teraz o wskazanie wiceprzewodniczącego, który będzie upoważ-
niony do podpisywania delegacji. I jeżeli mogę, to ja zaproponuję panią Annę 
Ryfkę. Rozumiem, że więcej propozycji nie ma. Drodzy państwo, przejdziemy 
zatem do głosowania.  

Głosowanie nr 56. Kto z państwa jest „za” podjęciem uchwały wskazują-
cej panią Anną Annę Ryfkę do podpisywania poleceń wyjazdów służbowych 
Przewodniczącego Rady Miasta Lublin, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał się” 
od głosu? 26 głosów „za”, 1 „przeciw”, 3 „wstrzymujące się”. Informuję, że przed-
miotowa uchwała uzyskała wymaganą większość.” 
 
Uchwała nr 9/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 25 do protokołu 
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AD. 5.10. USTALENIE WYNAGRODZENIA MIESIĘCZNEGO DLA PREZYDENTA 

MIASTA LUBLIN 

Przedmiotowy projekt uchwały (druk nr 10-1) stanowi załącznik 
nr 26 do protokołu 

 
Przew. RM J. Pakuła „:Kolejny punkt jest to Ustalenie wynagrodzenia miesięcz-
nego dla Prezydenta Miasta Lublin (mamy to na 10-1) Przedstawiłem państwu 
projekt wraz z uzasadnieniem. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos 
w tej sprawie? Bardzo proszę pan Piotr Choduń.” 
 
Radny P. Choduń „Nie, dziękuję, to przez pomyłkę.” 
 
Przew. RM J. Pakuła Dziękuję bardzo. Drodzy państwo, nie widzę głosu w dys-
kusji. Przechodzimy do głosowania. Rozpoczynamy głosowanie. 

Głosowanie nr 57. Kto z państwa radnych głosuje „za” podjęciem 
uchwały, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał się” od głosu? 27 głosów „za”, 
1 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”. Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła 
uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego dla Prezydenta Mia-
sta Lublin.” 
 
Uchwała nr 10/I/2024 Rady Miasta Lublin w przedmiotowej sprawie stanowi za-
łącznik nr 27 do protokołu 
 

AD. 5.11. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCEGO RADY MIASTA 
 
Przew. RM J. Pakuła „Kolejny punkt to Informacje przewodniczącego Rady 
Miasta. 

Teraz chcę państwu radnym przekazać kilka informacji. Po pierwsze – 
informuję państwa radnych, że zgodnie z naszą uchwałą, podstawą do ustalenia 
diety jest lista obecności podpisywana z początkiem obrad przed przez radnych 
biorących udział w sesji lub posiedzeniu komisji, potwierdzana następnie pod-
pisem przez odpowiednio przewodniczącego Rady Miasta lub przewodniczą-
cego komisji. Dlatego też proszę państwa o zwrócenie szczególnej uwagi na 
podpisywanie listy obecności. Usprawiedliwiania nieobecności na sesjach i ko-
misjach Rady Miasta należy przedkładać w formie pisemnej na ręce przewod-
niczącego Rady lub przewodniczącego komisji w ciągu 7 dni od daty odbycia 
sesji Rady lub posiedzenia komisji. 

Po drugie – w dniu dzisiejszym otrzymali państwo karty będące kluczami 
do pokoju radnych, znajdującego się na parterze przy dyżurce strażnika – pokój 
nr 1. Karty te przekazujemy państwu do codziennego użytku. 

Kolejna rzecz – na drugim piętrze Ratusza, obok sekretariatu Biura Rady 
Miasta znajdują się skrytki oznaczone państwa imieniem i nazwiskiem, do któ-
rych będzie wrzucana korespondencja papierowa, kierowana do państwa rad-
nych. Po odbiór kluczy do tych skrytek proszę zwrócić się do sekretarza Biura 
Rady Miasta. 
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Kolejna rzecz – informuję również państwa, że wszelkie materiały, w tym 

projekty uchwał na posiedzenia komisji i sesje Rady będą w wersji elektronicz-

nej umieszczane w aktówce poczty elektronicznej Zimbra oraz przy poszcze-

gólnych punktach porządku obrad sesji w systemie eSesja. Wiele informacji na 

temat funkcjonowania Rady Miasta i funkcjonowania naszego samorządu 

znajdą państwo w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie www.bip.lublin.eu 

oraz na oficjalnym portalu miasta Lublin na stronie www.lublin.eu. Wersje pa-

pierowe dokumentów, poza zawiadomieniami o posiedzeniach, będących pod-

stawą zwolnienia na ten czas z pracy nie będą państwu dostarczane, dlatego 

też zwracam uwagę i proszę państwa o zabieranie na posiedzenia komisji i se-

sje Rady komputerów, które zostały państwu wydane przez Wydział informatyki 

i Telekomunikacji Urzędu Miasta Lublin. 

W aktówce poczty elektronicznej Zimbra utworzony został folder „Infor-

macje różne”, w którym umieszczone zostały przydatne materiały związane 

z pełnieniem funkcji radnego, tj.: ustawy, uchwały, regulaminy, druki oświad-

czeń majątkowych. Statut Miasta Lublin oraz ustawę o samorządzie gminnym 

otrzymali państwo również w wersji papierowej. 

Po szóste – zwracam się do państwa radnych z prośbą o jak najszybsze 

złożenie w sekretariacie Biura Rady Miasta wypełnionych ankiet, których druki 

otrzymali państwo przy podpisywaniu listy obecności. Ankiety te proszę wypeł-

nić szczególnie starannie, bowiem dane z nich będą służyły Biuru Kadr do prze-

kazywania diet na państwa konta, a Biuru Rady do opracowania systemu ko-

munikowania się z państwem. Prośba ta nie dotyczy osób, które po raz pierwszy 

uzyskały mandat radnego i otrzymały oraz wypełniły ankiety w trakcie szkolenia 

w dniu 26 kwietnia br.  

Punkt 7 –, proszę również państwa radnych o jak najszybsze przekazanie 

do Biura Rady swoich fotografii w celu wydania państwu legitymacji radnego. 

Zdjęcia przeznaczone do publikacji w BIP-ie proszę przesłać drogą elektro-

niczną na adres sesja@lublin.eu. 

Punkt 8 – Szanowni państwo radni informuję, że zgodnie z przepisami 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym: osoba wybrana na rad-

nego nie może wykonywać pracy w ramach stosunku pracy w urzędzie gminy, 

z której uzyskała mandat…– to  są istotne informacje, drodzy państwo, proszę 

o wysłuchanie – …oraz wykonywać funkcji kierownika lub jego zastępcy w jed-

nostce organizacyjnej tej gminy. Przed przystąpieniem do wykonywania man-

datu osoba ta zobowiązana jest złożyć wniosek o urlop bezpłatny w terminie 

7 dni od ogłoszenia wyników wyborów przez właściwy organ wyborczy. Radny 

otrzymuje urlop bezpłatny na okres sprawowania mandatu oraz 3 miesięcy po 

jego wygaśnięciu. Niezłożenie przez radnego wniosku jest równoznaczne ze 

zrzeczeniem się mandatu. Radni nie mogą prowadzić działalności gospodarczej 

na własny rachunek lub wspólnie z innymi osobami z wykorzystaniem mienia 

komunalnego gminy, w której radny uzyskał mandat, a także zarządzać taką 

działalnością lub być przedstawicielem czy pełnomocnikiem w prowadzeniu ta-

kiej działalności. Jeżeli radny przed rozpoczęciem wykonywania mandatu pro-

wadził taką działalność gospodarczą, jest obowiązany do zaprzestania prowa-

mailto:sesja@lublin.eu
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dzenia tej działalności gospodarczej w ciągu 3 miesięcy od dnia złożenia ślubo-

wania. Niewypełnienie obowiązku, o którym mowa w zdaniu pierwszym, stanowi 

podstawę do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Radni, ich małżon-

kowie, a także osoby pozostające we wspólnym pożyciu z radnym nie mogą być 

członkami władz zarządzających lub kontrolnych i rewizyjnych, ani pełnomocni-

kami spółek handlowych z udziałem gminnych osób prawnych lub przedsiębior-

ców, w których uczestniczą takie osoby. Wybór lub powołanie tych osób na funk-

cję są z mocy prawa unieważnione. Jeżeli wybór lub powołanie nastąpiły przed 

rozpoczęciem wykonywania mandatu radnego, radny, jego małżonek lub osoba 

pozostająca we wspólnym pożyciu z radnym jest obowiązana zrzec się stano-

wiska lub funkcji w terminie 3 miesięcy od dnia złożenia ślubowania przez rad-

nego. W razie nie zrzeczenia się stanowiska lub funkcji radny, jego małżonek 

lub osoba pozostająca we wspólnym pożyciu z radnym traci je z mocy prawa po 

upływie 3 miesięcy od złożenia ślubowania.  

Kolejna rzecz – radni nie mogą posiadać pakietu większego niż 

10% udziałów lub akcji w spółkach prawa handlowego z udziałem gminnych 

osób prawnych lub przedsiębiorców, w których uczestniczą takie osoby. Udziały 

lub akcje przekraczające ten pakiet powinny być zbyte przez radnego przed 

pierwszą sesją rady gminy, a w razie nie zbycia ich nie uczestniczą one przez 

okres sprawowania mandatu i 2 lat po jego wygaśnięciu w wykonywaniu przy-

sługujących im uprawnień prawa głosu, prawa do dywidendy, prawa do podziału 

majątku, prawa poboru. 

Kolejna rzecz – radni, małżonkowie radnych, a także osoby pozostające 

we wspólnym pożyciu z radnymi nie mogą: zawierać umów najmu lokali miesz-

kalnych stanowiących mieszkaniowy zasób gminy, w której radny uzyskał man-

dat ani umów najmu lokali mieszkalnych utworzonych w wyniku realizacji przed-

sięwzięcia inwestycyjno-budowlanego przez społeczną inicjatywę mieszka-

niową, o której mowa w artykule 23 ustawy z 26 października 1995 r. o społecz-

nych formach rozwoju mieszkalnictwa, w której gmina dysponuje ponad 50 pro-

centami głosów na zgromadzeniu wspólników lub na walnym zgromadzeniu. 

Kolejna rzecz – nabywać własności lokali mieszkalnych stanowiących mieszka-

niowy zasób gminy, w której radny uzyskał mandat ani własności lokali miesz-

kalnych utworzonych w wyniku realizacji przedsięwzięcia inwestycyjno-budow-

lanego przez społeczną inicjatywę mieszkaniową będącą samorządową osobą 

prawną. W przypadku umowy najmu zawieranej w związku z umową partycypa-

cji w kosztach budowy lokalu mieszkalnego, o której mowa w art. 29a ustawy 

z 26 października 1995 r. o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa za-

wartą przed dniem uzyskania mandatu radnego, przepisu dotyczącego zakazu 

zawierania umów najmu nie stosuje się. 

Punkt 9 – radni są zobowiązani do złożenia przewodniczącemu rady 

gminy oświadczenia o swoim stanie majątkowym. Oświadczenie majątkowe do-

tyczy majątku odrębnego oraz majątku objętego małżeńską wspólnością mająt-

kową. Należy je złożyć przewodniczącemu w terminie 30 dni od dnia złożenia 

ślubowania. Do pierwszego oświadczenia majątkowego radny jest obowiązany 

dołączyć informację o sposobie i terminie zaprzestania prowadzenia działalno-

ści gospodarczej z wykorzystaniem mienia gminy, w której uzyskał mandat. 
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Składane oświadczenie na początek kadencji powinno obejmować stan majątku 

istniejący na dzień objęcia mandatu – 7 maja 2024. W odniesieniu do dochodów 

wykazywanych w punkcie 8 należy podać dochody za okres od początku roku 

do dnia objęcia mandatu. Natomiast w punktach: .2.3., w punkcie 3, 4, 6 i 7 

poprawnym jest podanie, zgodnie z zapisem druku formularza, oświadczenia 

dochodów uzyskanych w roku ubiegłym lub dochodów za okres od początku 

roku do dnia objęcia mandatu z zaznaczeniem, że dotyczą tego okresu. Niezło-

żenie oświadczenia majątkowego mimo upływu dodatkowego terminu, o którym 

mowa w artykule 24h ust. 5a, powoduje wygaśnięcie mandatu radnego. Kolejne 

oświadczenia radni są zobowiązani składać co roku do dnia 30 kwietnia, według 

stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego oraz na 2 miesiące przed upły-

wem kadencji. Oświadczenia należy składać w dwóch oryginalnych egzempla-

rzach wypełnionych, odręcznie lub komputerowo i własnoręcznie podpisanych, 

w zaklejonych kopertach z dopiskiem „oświadczenie majątkowe”. Do oświad-

czenia majątkowego należy dołożyć kopię zeznania podatkowego za rok po-

przedni i jego ewentualnej korekty w dwóch egzemplarzach. Wskazany jest 

także, aby osoby, które nie mają obowiązku składania zeznania podatkowego, 

przedłożyły dodatkowe oświadczenia wyjaśniające przyczyny niedołączenia do 

oświadczenia majątkowego kopii takiego zeznania. Druki oświadczenia w wersji 

papierowej otrzymali państwo przed rozpoczęciem dzisiejszej sesji. W najbliż-

szym czasie druki te zostaną państwu wysłane także drogą e-mailową na ad-

resy urzędowe.  

Drodzy państwo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zmienić swoje miej-

sce w sali obrad? Jeśli tak, to proszę o zgłoszenie takiej potrzeby do Biura Rady 

Miasta wraz ze wskazaniem nowego miejsca. Jeżeli macie państwo tego typu 

potrzeby, jest to do zrobienia, jest do przeprowadzenia. Na 23 maja będziemy 

gotowi. Pan Piotr Popiel, tak? Bardzo proszę.” 

 

Radny P. Popiel „Tak, panie przewodniczący, myślę, że ten scenariusz jak naj-

bardziej zostanie zrealizowany przed kolejną sesją. Poinformujemy pana prze-

wodniczącego i Biuro Rady Miasta z panią dyrektor na czele o naszych miej-

scach. Rozumiemy kwestie techniczne.” 

 

Przew. RM J. Pakuła „Zachęcam do poinformowania w trybie pilnym, a nie 

22 maja.” 

 

Radny P. Popiel „Obiecałem, że zrobimy to do.” 

 

Przew. RM J. Pakuła „Dobrze.” 

 

Radny P. Popiel „Dziękuję.” 

 

Przew. RM J. Pakuła „Dziękuję bardzo. Ktoś jeszcze z państwa radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę.” 
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AD. 5.12. ZAMKNIĘCIE OBRAD 
 
Przew. RM J. Pakuła „Zamykam I sesję Rady Miasta Lublin IX kadencji. Ser-
decznie dziękuję za udział w niej wszystkim państwu radnym, prezyden-
towi miasta, jego zastępcom oraz wszystkim szanownym gościom. Dziękuję 
bardzo.” 
 

 
Protokołowała:  Sekretarz Miasta Lublin 

/-/ Katarzyna Bisak 

  
/-/ Andrzej Wojewódzki 

   

 

 Przewodnicząca obrad 

 

  /-/ Elżbieta Dados 

  

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Lublin 

  

 

/-/ Jarosław Pakuła 
 


